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relevunt and IYMAN FARIS voluntarily elected l!• participate hy providing 
written testimony. Consequently, the testimony of IYMAN FARIS is 
reasonably available. Another witness you requested was SAIFULLAH 
PARACHA lo address statements rcgardlng his knowledge of you being al 
Qaidu, as described also in the Summary of Evidence. I dcumnincd this 
request was also relevant. SA!FlJLLAH PARACHA voluntarily elected lo 
provide a written statement: consequently, the testimony ofSAtFULLAH 
PARACll/\ is reasonably available. You requested the testimony of your 
father, ALI KHAN to address statements attributed to him in the Summary 
of Evidence. l dctcnnlned lhe request was relevant. and Al.I KHAN 
voluntarily elected to provide testimony in the fom1 of a written statement, 
and con:1tquently, the testimony of ALI KHAN is reasonably available. The 
final testimony you requested is from your three brothers, MAHMOOD, 
MOHAMMED and l\I-IMED KllAN, to address statements attributed to one 
brother in the Summary of F.vidence. Initially, I dl'\ennined the testimony 
from all three brothers 10 be relevant; however, because lhc Summary of 
Evidence concerns the testimony of just one brother, I determined the 
testimony from that specific brother lo be relevant The attorney of this 
brother indicated through written t�1imony that wnttcn testimony would be 
provided prior to this hearing; however, that date has pass<.'CI and no 
lestimony has been received through the attorney. Again, because thh; 
process cannot compel the testimony ofnon·U.S. military personnel, this 
witness testimony is oot reasonably available. I will al!io make a note that 
the KHAN family was provided lhc opportuni ty to participate and provide 
their testimony by video tclcconfcrencc. While video teleconference is the 
equivalent of in-person testimony, they elected 10 provide written testimony 
instead. So in summary, you have requested live witnesses: UZAIR 
PARACllA, IYMAN FARJS. SAIFULLAH PARACHA, your father ALI 

KHAN, and your three brothers, MAHMOOD, MOHAMMED and 
AHMED KHAN, who I treat as a request for just one of those brothers. 
Testimony frorn UZAIR PARACHA and one of those brothers is not 
reasonably available, and testimony from lYMAN FARIS, SAJFlll.l.AH 

PARACHA. and your father, ALI KHAN, has been provided in writing and 
is available. And I do note that the Personal Repre.<;Cntative has provided 
those various statemcnls fot us to consider in this niattcr. We'll certainly 
carefully review these statements and consider them as we go through the 
detem1ination process of your enemy combatant slatus. With the witness 
testimony addressed at this point, we'll now recciw your oral statement. 

PERSONAL REP: Sir, the Detuincc htL� requested that the witness stah:mcnts be read into the 
record. 

PRESIDENT: Oh. Very well. 1 his is an appropriate time for you to do Umt. Pleusc 

proceed Mister-- Personal Representative. 
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PERSONAL REP: The first stutcment is from SAlfULLAH PARACHA taken on 6 April 2007. 
J, SAl.FULLAH PARACHA, voluntarily make the following statement 
regarding MAJID KHAN for presentation at his Combatant Status Review 
Tribunal. I am providing this statement to the person identified to me as 
MAJID KHAN's Personal Representative. I make this statement of my own 
free will without any threats or promises extended to me. 

The PR asked me to provide the following infonnauon: Your son-- your 
son stnted he knew from you that MAJID Kl-JAN was al Qaida. 

I .  Did you ever tell your son that MAJID KHAN was al Qaida? lfnot, Wh}' 
would your son say this? A person was introduced to me in Karachi, 
Pakistan who used lo live in Haltimorc, Marylano area. AMMAR AL 
BAl.UCHI introduced him with a different name, which I don't remember. 
That person was identified by the interrogator ns MAJIO KHAN. I never 
knew MAJID KHAN was member ofal Qnida. 

2. Do you think he may huve been coerced, tricked or deceived into saying 
this? I don' t know. 

I low did you know MAJID Kl IAN was al Qaida? ·\!ready answered as 
stated above. 

Describe any conversation between you, your sun, and MAJID KHAN 
about any money being loaned to your business. I never had any 
conversations with MAJID KHAN regarding any financial mancrs 
whatsocv<.-r. 

MAJID KHAN wanted to give your company between $ l 80,000 and 
$200,000 USD a� a loan. Where do you think MAJID KHAN was getting 
the money to loan you? As stated above. I never discussed any financial 
matters with MAJID KHAN. 

Did MAJID KHAN ever give you that loan? No, a� stated abo\'e, 

\Vhat was disc:usscd regarding this loan? I never discussed above any loan 
as staled above. 

What was the purpo!le of this loan? I never discus�cd any loan as discussed 
above. 

Bow were you going to pay back·· excuse me, ho\\ were you going to pay 
the loan back? As stated above, there was no loan 1ransact1on with MAJID 

KHAN. 

Did you ever feel like you had to perfonn taski: for MAJID KHAN on 
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behalf of al Qaida? /\s slated above, there was no financial dealing with 
MAJID KHAN, and I never knew his affiliation with al Qaida and I am not 
aware of any tusks. I wu� told he had an issue witl1 ll<S. Immigration and 
wanted to keep his bank acco\lllt in the USA active which I asked my son lo 
assist him with ns a fellow Pakistani. 

Please describe your knowledge, if any, of MAJID KHAN's association 
with Taliban, al Qaida, or ll.'lsociated fore� that are engaged in hostilities 
against the United State.� <>r its coalition partners. l am a business man and I 
have a large business setup in Karachi, Pakistan. All of my business details 
have already been provided. J have no way ofjudging MAJID KHAN's 
activities against the USA or it coalition partners al all. 

Please describe your knowledge, if any, regarding MAJID KHAN's plans to 
commit terrorist acts. I have no knowledge about any error·- nny terrorist 
acts by MAJID KHAN, as also stated above. 

Please provide any additional information 1hat you lhink may be relevant to 
the detcfT!lination of MAJID KHAN's enemy combatant status. I have no 
knowledge about MAJID KHAN's enemy combatant status. 

I have hcen provided the opportunity to make any changes or corrections 
that I desire to make and have placed my initials over those changes and 
corrections. This statement was typed by the Personal Reprcsenta\ivc and 
reviewed with me. I affinn these arc my words and the truth as l know it. 
Signed and dated. 

Before continuing on with. IYMAN FARIS's testimony. I'd like to poin1 out 
that the questions presented to IYMAN fARlS were not presented to the 
Detainee prior to IYMAN FARIS's answers. Exhihit D-i includes the 
questions that the Detainee provided for his witnesses. 

Exhibit D�f, from the Department of Defense Office· for the Administrative 
Rcvi ew or the Oetcntion of Enemy Combatants. 

To IYMAN FARIS. You are being requested as a \\itness by MAJID 
KHAN as part ofhi:s presentation to a Combatant Status Review frihunal 
(CSRT) being conducted at U.S. Naval Base, Guan:anamo Bay, Cuba. 

The CSRl will he evaluating whe1hcr MAJID KHAN is an Enemy 
Combatant. That tennis defined as "an individual who was part of or 
supporting the Taliban or al Qaida forces. or associated forces that arc 
engaged in hostilities against the United States or itr. coalition partners. This 
includes any person who committed a belligerent act or has directly 
supported hoi.1ilitics in aid of enemy nrmed forces." 
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MAJID KHAN ha,� asked you to provide answers to the following 
ques1iuns. If you decide to answer the questions, your answers will be 
considered by the CSRT members as they evaluate whether or not MAJID 
KHAN is an em.'ffiy combatant. 

Your participation in this process is entirely voluntary. Your decision to 
participale or not participate in this process has ah�olutdy no effect on your 
pending criminal case in federal court or the appeal of your conviction. The 
government is nol usking you to provide this information. It is MAJID 
KI IAN who has asked you to nnswer these questions. 

If you want to participate in this process. please write your answers in the 
foll·· excuse me, please write your answers to the following questions in the 
space provided below. 

Questions: 
I. In mid-2001 you had dinner and spent the night at MAJID KHAN's 
family residence in Baltimore, Maryland. You hnve stated that MAJJD 

KHAN spoke to you during this visit about the fighting and struggle in 
Afghanistan. 

Were yuu coerced. tricked, or deceived into making this statement? If so. 
please explain. 

There was no discussion otl1er than religious duty lllld what he like lo do in 
life, like work in construction and not in bis father's business because his 
father was involved in invest dealin�. 

b. Please describe the discussions you had regarding the fighting and 
stn1ggle in Afghanistan. There were never any disi:ussion regarding the 
fight in Afghanistan··ever. 

What was the purpose of this visit to the KH/\N residence? 

To invest in the family business of gas station. 

2. You have said that during a later visit with M/\.110 KHAN. MAJID 
KllAN said he had met KHALID SHA YKfl MOHAMMAD in Pakistan 
and MAJID KHAN called him his uncle. You have also said thrrt MAJID 
KHAN spoke during this visit of his desire lo martyr himself against Palds·· 
President MlJSHARRAF of Pakistan by detonating a vest of explosives 
inside a building. 

That is an absolute lie. 

a. Were you coerced, tricked or deceived into making this sta1ement? 
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All of the above. 

He called uncle to my friend MAQSOOD. l did. 

b. What was the purpose of this visit to the KHAN residence? Were you 
there to see MAJID KHAN? 

I was there to see his father which l had a business dealing. 

3. Were you coerced, tricked or deceived into making any statements about 
MAJID KHAN'1 If so, please explain. 

Yes, by FBI. If I don't tell them what they wanted :o hear, they were going 
to take me to G!TMO. 

4 Please provide any other information regarding MAJID KHA N's 
knowledge of, plunning of, or participation in activ:tics of al Qaida, the 
Taliban, or associated forces that may be relevant in detennining his enemy 
combatant status. 

I do not know of anything as plan that be was involved, none what-so-ever 
nor he ever discussed the ··and then there's an illegible word--fighting or 
anything relating to Afghanistan or al Qaida I have no idea of his affiliation. 

I, IYMAN FARTS. stale that the above answers arc my words and the truth 
as I know it. I was coerced, excuse me, J was not coerced, tricked or 
deceived into providing these answers. I answered voluntarily and of my 
own free will without any promises being made. Signed and dated . 

There's an additional note that reads: lie, MAJJD KHAN, numerous times 
told me he love llSA and can't wait to get the U.S. dti7..enship. I would also 
like ro point out that an Interpreter. Linguist, or Translator wa� not made 
available to I YMA N f ARIS when ah, when OARD EC Forward asked, 
excuse me. when 01\RDEC wa.� questtoned ubout I YMAN FARIS 
undcrsumding. The reply was, "I It: spoke perfect l::nglish." 

'fou said invesl dealing; I thought it wns interest <k11ing. [Speaking to 
Personal Rcprc:sentativc. J 

PERSONAL REP: For the Aoard. question la; MAJID KHAN has stated lhut he believes it's 
interest dealing and not invest dealing. You'll sec from the exhibit that it's 
hard to read. 

PRESIDENT: We appreciate that. '!hank you. 
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PERSONAL REP: The final witness statement is from ALI KHAN. S imilar to IYMAN 
f AR.JS, the Detainee wa� not presented the questions prior to the witness 
answering. Statement of ALI KHAN: 

To the Tribunal. My name is AU KHAN and I am MAJID's father. I am 
writing this statement on behalf of my family because the military will not 
let us travel to Guantanamo and participate in MAJID's hearing. I ask the 
Tribunal to consider my statement, which has been prepared with help from 
my children nnd from our lawyers at the Center for Constitutional Rights 
because I have dilliculty with English. 

1 have not seen my son in more than four years since before he was 
kidnapped from his bro1hcr's home in Karachi on March S, 7.001. Now I am 
told by the military that my son wants to know whether I said in March 
2003 that he became very religious and developed anti-American feelings 
and whether one of my other sons said that MAJID might be involved with 
al Qaida. Where and when did we make these statements that you claim we 
made? Who did we make these statements to, exactly? The government has 
refused to give us this information. Anything we may have said about 
MAJID KHAN was simply out of shock because we only knew that MAJ ID 
had disappeared and Wll.'i pure speculation based on what FBJ agents in the 
United States told us and pressured us to say. 

You wam to know whether my son is a terrorist. lhc answer is no. As of 
l·-as I have said before publicly, I cannot accept these allegations against 
him. If you think that he did something wrong, show me 1he evidence. 
Charge him with a crime and give him a fair trial in a real court. ThL-; 
Tribunal is not u reul court. it is not o legitimate pmceeding. It is only for 
show and the outcome has probably already been decided. After several 
years of detention, there arc slill no charges agnins1 MAJID. He cannol see 
any evidence or question any witnesses against him And he cannot have 
access to his h1wycrs at the Center for Constitutionul Right�, which he has 
asked for in letters sent through the Red Cross. Anvthing that may a-- he 
may have confessed to, or that other prisoners may have said about him. 
should also be considered with suspicion because these statements Wt'l"C 
probably tortured or coerced out of them. Under theses circumstances, bow 
could anyone believe what the government says ubriut my sun? 

What I can tell you is that MAJID was kidnapped from my son 
MOHAMMED's house in Karachi, along with MOHAMMED, his wife, and 
my infant granddaughter. They were captured by Pakistani police and 
soldiers and taken 10 a detention center fiJiccn minules from 
MOHAMMED's houS<:. The center had walls that seemed to be eighty feet 
high. My sons were hooded, handcuffed, and interrogated. After eight days 
of interrogation by U.S. and Pakistani agents, including FBI agents, 
MOHAMMED was allowed to sec MAJlf). MAJID looked terrible and 
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very, very tired. According to MOHAMMED, MAJID said lhat thc 
Americans tortured him for eight hours at a time. eying him tightly in 
stressful positions in a small chair until his hands. :eel. and mind went 
numh. They re-tied him in the chair every hour, tightening the bonds on his 
hands and feet each time so that it was more painflll. He was often hooded 
and had difficulty breathing. They also beat him r'·peatcdly, slapping him in 
the face, and deprived him of sleep. When he w11s not being interrogated, 
the Americans pllt MAJID in a �mall cell that was totally dark and too small 
for him Lo lie down in or sit in with his legs stretched out. He had to crouch. 
The room wus also infested with mosquitoes. This torture only stopped 
when MAJID agreed 10 sign a statement !hat he was not even allowed to 
rend. But then it continued again when MAJID was unable to identify 
cert3in streets and neighborhoods in Karachi that hu did not know. MAJID 
almost cried when he told MOHAMMED how he was accused oflic-·lying 
even when he was telling the truth. 

According to MOHl\MMRD, MAJID was interrogated and ubuscd at a 
separate detention cemer in a different neighborhood. He was taken there in 
the morning and brought back at night. Other unknown prisoners were 
transferred to and from there as well. The Pakistani guards were upset by 
this treatment and ol\en let MAJID speak with MOHAMMED when he got 
back late at night. After about twenty days of these interrogations, MA.II 0 
told MOHAMMED that the Americans had threatened to send him to 
Guantanamo. He was exhausted from lack of sleep. A day or two later, 
MAJ][) was again allowed to sec MOHAMMED and told him that he wa� 
ooing sent to Islamabad. MAJID said he was not sure he would ever see his 
brother again and asked him to pray for him, 

After that, MAJID disappe-.ired and my family had no idea whether he was 
alive or dead until President Bush announced on September 6, 2006, that he 
had been moved from a secret CIA prison to Guan--Guantanamo. 
According to MOHAMMED. the Pakistani guards promised that MAJID 
would never be turned over to the Americans and sent to Guantanamo 
because President MUSHAR.RJ\f had a special dcul with the Americans to 
prevent this. But this was obviously not true. 

Also accord--according to MOBAMMEO, he and "v1AJID were denied in 
the same ·place--excusc me. he and MAJID were detained in the same place 
where two of KHALID SHEIK MOHAMMED' s young children. ages about 
six and eight. were held. The Pakistani guards told my son that the boys 
were kept in a separate area upstairs and were denied food and water by 
other guards. They were also menh11ly tortured by having llillS or other 
creatures put on their legs lo scare them and get them 10 say where their 
father was hiding. The Americans also once stripped and beat two Arab 
boys, ageii fourteen nnd sixteen, who were turned over by the Pakistani 
guards at the detention center. These guards told my son MOHAMMED 
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that they were very upset at this and said the boys were thrown like garbage 
onto a plane to Guantanamo. Women prisoners were also held there, apart 
from their husbands, and some were pregnant and forced to give birth in 
their cells. According to MOl-IAMMED, one woman almost died in her cell 
because the guards could not get her to a hospital quickly enough. This was 
most upsetting to the Pakistani guards. 

At the time MAJID was kidnapped and these event•, were happening in 
Pakistan, our family's home in Maryland was also raided by government 
agents. Our whole house was searched from top to bottom and our whole 
life was so disrupted that we eventually had to mo\lc out of our 
neighborhood. I was also intcrrogaced by the FBI atLents for several days, as 
was each of my sons and daughters. We were threatened and when we 
asked about la�-yerS, we were told they could not hcip us. The FBI 
pressured us to talk and to speculate about MAJID. They followed us 
everywhere we went for a long time, requiring us to tell them in advance 
where we were going and what we were going to d11 there. They followed 
us so closely that we even asked them for direction� sometimes when we got 
lost driving. 

!Jespile all that we have endured, we have ulways C•Jopcrated and continue 
to cooperate with the govemmenl At this point, the FRI has probably 
questioned us for hundred5 of hours. I think they have opened our mail and 
they seem to have placed listening devices in our house, our phones, and 
probably our computers. They have also tried to recruit my sons to spy on 
other Muslims by bribing them with money. 1 am also not allowed to leave 
!he country. But the government still refuses to show us any evidence 
against MAJID. This is not right. We expect much more in America. 
Particularly because MAJID ha.� polit1col asylum h(•re and grew up and went 
to high school here in Maryland. He has legal statu, in the United States. 

We arc also deeply saddened that President MUSHARRAF and the 
1wvcmment of Pakistan would allow this to happen to MAJJD. We cannot 
understand why they participt1tcd in his abduction and rendition from 
Pakistani soil. or why Lhey do not call for MA.llD's release nnd rc1um to 
Pakistan now. We can only assume that they do whatever the United States 
tells lhem to do: this is not right. It is not Islamic. 

We Jove MAJID very much and we support him. At,tain. if he hus done 
something wrong, he should be charged with a crime and given a fair trial. 
But this Tribunal provides no justice. lt is also cruel that the mili tary 
refuses to allow MAJID to see his family after several years of 
imprisonment. We would be allowed to visit him in jail in Pakistan. Why 
docs the United States, which is supposed to respect the law and stand up 
for human rights, deny us this simple request? Is the United States afraid of 
what MAJJD would say? Someday we'll-- we will learn the truth about 
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what has happened to my son. Thank you for con�idering my statement. 
[As reud by the Personal Reprcstmtntivc.J 

Personal Representative, docs that conclude the stntemcnts that-· to be read 

into the hearing? 

PERSONAL REP: That concluded the witness stntemcnts, Sir. 

PRESIDENT: 

DETAfNEE: 

PRESIDENT: 

OETAfNEE: 

PRESIDENT: 

The witness statements. Very well. Mister MAJID KHAN, you may now 
make an oral statement to the Tribunal, and you huve the assistance of your 
Personal Representative in doing so. I understand rh11t you do have an oral 
statement that you wish the Personal Representative to read in. ls that 
correct? 

Yes, Sir. 

Mister KHAN. if you make uther statements today .. would you like to make 
those statements under oalh? Wt: do not require an oath, but [ do··Would 
like·· I would like to offer lhal opportunity for you 

I am not in position to take an oath. 

Very well then. Persomd Representative, when you are rcudy, you may 
proceed with the Detainee's statemcnt11 lo be read in. 

BEGIN DETAINEg ORAt. STATEMENT 
PERSONAL REP: Exhibit D-d. MAJID KHAN's rebuttal statement for Combatant Status 

Review Tribunal taken March and April 2007 by PRJ. Mister President and 
Members of the Combatant Status Review Tribunal, thank you for letting 
me make a rebuttal statement regarding the Summary of Evidence for 
Combatant Status Review Tribunal. KHAN, MAJtD dated 8 February 
2007. 

During this entire statement, I am bringing up other Points of view regarding 
the evidence. I nrn challenging and refuting the authcn-- authenticity and 
reliability of the evidence presented to me Ulld whr:d1cr it even applies to the 
definit ion of Enemy Combatant supplied to me in both the C\>mbatant Status 
Review Tribunal Notice to Dctai-- to Detainees and the Summary of 
Evidence. 

Mr. President, I am going to need to ask you to double check the soU!"Ccs for 
the information presented against me. I guarantee you will find flaws in this 
evidence. 

I am not an Enemy Combatant. I am not an extremist. 
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Paragraph A: 
Paragraph A discusses statements made hy my brother concerning my 
associant-- association with al Qaida and transporting people . First of all, 
the paragraph states that his bt11icfs, excuse me, that he helieves certain 
things, but docs not provide an explanation forthis belief. Additionally, 
Exhibit D-j clearly states that my brothers were extensively interrogated and 
pressured into making statements ahout me. In Pakistani culture, the father 
is the head of the household and speaks for the entire family. I le states that 
I run not a terrorist. 

It is possible that the brother making these statements is the same hrother 
that was kidnapped with me. His car, money, jewelry and other property 
was seized and his two-month-old daughter and hi� wife were also in a 
criminal cell with him. 

If I don't se::e any statements I made while 111 in 
the Summary of Evidence, then my brother MOIIAMMED's statements 
shouldn't he there either. lfit was MOHAMMED and he made the 
statement in March 2003. 

Paragraph B: 
Paragraph B has nothing to do with me. I have met l YMAN r'ARIS, but I 
don't have any knowledge of his business dealings Paragraph B has 
nothing to do with the definition of Enemy Combatant. 

Paragraph C: 
First. I wou ld like to point out that to me, it doesn't appear that there was a 
translator made available to IYMAN FARIS when preparing his answers to 
the questions that I supplied. 

It is tnic that IVMAN FARIS had dinner at.my father's house. According to 
IYMAN FARIS' testimony, there was "never any discussion regarding fight 
in Afghanistan, ever.'' 1 have never been to Afghanistan. How would I be 
able to talk "about the fighting and struggle in Afghanistun?" 

As you can sec from the testimony. I have never called KSM my uncle. 
KSM is not my uncle. There was never any conversation between myself 
and IYMAN FARIS ahoul meeting KSM. 

When JYMAN PARIS was asked to provide any information regarding 
"knowledge of, planning of, or participation in activities of al Qaida. the 
Taliban or assodi·- associated forces that may be re;evant in determining his 
enemy combatant status'' ht: replied. " I do not know of anything u.<1 plan." 
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My PR said this statement should be enough lo cover the question about my 
desire to commit suicide bombing since the government never asked 
IYMAN FARIS about it. I wanted JYMAN FAR1S to deny his statements 
about the plan without feeding him the answers. 

The following is pertaining to the evidence that I l<•ld FARIS of my desire to 
martyr myself against President MUSHARRAF of f)akistan by detonating a 

vei;t of explosives inside a building. 

Why would I leave my newlywed wife who was two months pregnant 
behind and become a martyr? In my Pakistani cullure, ifa wom11t1 becomes 
u widow, chances arc she won't  ever find another husband. Why would I 
want to destroy my 1 8-year-old wife's life by widowing her and letting her 
raise my daughter without a father? 

IYMAN FAR1S' testimony also states that he was coerced, tricked, and 
deceived by the FBI into making statements regarding me. He said he was 
told "hy FBI, i f l don't tell them what they wanted then they were going to 
take me to GITMO." 

Paragraph C does noi contain infonnation related In being nn Enemy 
Combatant. 

Paragraph D: 
Paragraph D is not relevant and does not fit Lhe dcfi nition of Enemy 
Combatant. I never owned a computer or hard drive while living in Pakistan 
or the United Stales In Pakistani culture. many th ings are shared more 
freely than in the United States. Computers are household computers. 
Everyone in my family ullCd the computer for office work, entertainment, 
and internet surfing. My cousins and everyone who came to visit us used 
the computer. 

I t  is possible when FBI seized our family computer, they 
intentionally put suspicious stuff in the hard drive tu link with the other 
computers. During interrogation I gave al l my 
personal information, including e-mail addresses and hank account numbers 
with passwords, etc. 

A computer hard drive seized from a residence where munitions were 
<liscuwrcd docs not fit the definition of Enemy Combatant nor docs that 
mean that munition� were al Qaida or Taliban related. lt is possible that 
agencies intentionally put some linkages on that drive to link it with the 
family's computer hard drive. 

Do you have any proofthat the media belong� to rne at time of my arrest? 
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Do you have any proof that intelligence people didn't alter the family 
computer's hard drive after my arrest to link me with $Orne suspicious 
things? 

Just because media wa.� seized when r wns captured does not mean that 
media belongs to me. You have to give me benefit of doubt, please. 

Paragraph E 
Paragr'dph E does not fit in the definition of Enemy Combatant. Paragraph 
E discusses alleged statements made by my father. II is unclear from exhibit 
D-j, my father' s testimony. that he actuall y  said the things in paragraph E. 
My father said any statements provide by him were provided under the 
pressure of interrogation from the FAI. My father goes on to say that I am 
not a terrorist 

l f' my ma·- if my father �aid that I ' vt: become extremely religious aml 
infiuenced by my relatives, who have anti-American thoughts, it is just his 
only opinion because it depends on how extremist ur moderate or liberal he 
is himself. He thinks I am a ex- an extremist and I have anti· American 
thoughts. I know some people who, in my opinion. are extremists, and they 
told me that I have pro-American thoughts. 

I have a religious extremist family member in Karachi,  Pakistan. Excuse 
me, retract that. Having a religious extremist family member in Karachi, 
Pakistan, does not put me in same category. If this was the case, then I 
think my whole family should be in Guantamuno Rily prison because they 
are also related to them. 

If 1 was so anti-American, why would I help the FB I catch an i l legal 
Pakistani immigrant named "SHAFEEQ" in mid of 2002. Certainly al 
Qaida lovers would rather die than do what I did. 

After catching SHAF'EEQ, the FRI called me to thank. lo say thank you for 
your assistance. 

If I was an cxtr1..mbt Muslim, why would I teach c<>mputers to Muslim and 
non-Musi im for free in Baltimore mosque ISB in 2t10 I ?  

Paragraph F ,  
The United States District Court of New York has made me al Qaida. I am 
not al Qaida. To be al Qnida, a person needs lo be trained in Afghanistan 
and needs to take an oath in front of USAMA BIN LADEN. I have never 
been to A fghnnistan and l have never met UBL. I cannot possibly be a 
member of al Qnida. l admit I can't prove that I am not al Qaida. It is very 
di fficult to prove that someone is not nl Qaida . 
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The paragraph states that I was re-entering the states to commit a terrorist 
net. The only reason they n.'lswncd I was going to commit a terrorist act is 
because they made me al Qaida in the first place. Their logic says I must be 
coming to commit a terrorist act . I am not al Qaidn. I am not an Enemy 
Combatant, and there were not any terrorist acts. 

Paragraph CT and H: 
While visiting my new wife and family in Pakistan. my travel documents for 
return to the United States expired. As a fellow Pakistani, the PARACHAs 
agreed to help. UZAIR PARACHA is innocent; hl' is not a criminal. One 
ordinary citizen helping another ordinary citizen d<•CS not make them 
terrorists. Getting help from a criminal does not m;;ike me a criminal or, 
more importantly; an Enemy Combatant. 

Just because I wanted my travel document back, that doesn't mean I was 
going to travel back to the states. Could it be that I was going to get this 
travel document, not for me. but to help other refurees to travel on this 
documcnl after manipulating a bil? This mnkes me a fraud, certainly not a 
terror-· terrorist or an Enemy Combatant. You have to give me the benefit 
of the doubt because usually things aren't what they same-- seem. 

Paragraph I :  
UZAIR PARACHA stated "he knew from his father" � Detainee was al 
Qaida. In th is statement. UZA!R admits that 1 never told him that I was al 
Qaida. 

SA!FUI.LAH PARl\CHA, UZAJR's father. admitted in his testimony he 
never said such things. J le also said that there was never a conversation 
being mysel f- bctWt..>cn myself, UZAIR, and his father about any money 
being loaned to their business. UZAIR also states in his court case that his 
father never told him that I am nl Qaida. 

i\iothing in this paragraph or in this whole evidence summary, never once 
did his father say himself that I am al Qaida. What was his source to know 
that I wac; al Qaida? 

After watching too much FOX news, I learned that to bt.'Come al Qaida, a 
person nt.-cds to go to AfghanistW1 for training, and take 11 oath front or 
USAMA BIN L/\DEN for their cause. J\·c m:vcr hcen to i\fghanisum or 
met UBL; to prove it, I can take u lie detector test. 

CZAJR himself admitted that I "wanted" to loan 200,000 dollars to their 
husint:ss und to have lhc money liquid for short nottL·es. Please pay 
attention to word ''wanted." I never loaned any money, mclllling no harm 
done. It i s  clear from SAIFLILLAH PARACHA 's testimony and UZAJR 
PARACl lA's court case, there was nt:ver any conversations about money 
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bei ng loaned and no money was loaned. 

The Enemy Combatant definition clearly says "wht• committed a belligerent 
act or ha.� directly supported hostilities in aid of enl·my armed forces." 
Meaning everything is in past tense. 

UZAIR also claims the only reason I wanted to give him money was to keep 
the money liquid so I could have it back at a moment's notice. If! really 
wanted to give him money for that particular reason. I could have sent 
myself money through Hawala dealers, without even trace of it. Or at least 
that's  what I Jeam1..-d from FOX NEWS that you could do. If I real ly wanted 
to loan him money, I would have sent it in my family business so it would 
have at least bcm�fited them, for ill least some time 

UZAI R  also said he "felt'' it was implied that he had to perform tasks for 
me Please pay attention on word "felt.'' It clearly shows that J never said 
anything to him about doing any task for me in the future regarding money. 
This is just his feelings. The Enemy Combatant de!initicm docs not say 
anything about feelings. The PARACHAs have made it clear that there 
were no future tasks. 

I had asked for UZAIR PARACHA to be a witness for me. He has denied 
answering my questions . lru.1ead of using this against me, it should go in 
my favor. lfhe was telling the truth. it would not have hurt him to confirm 
ull  of his accusauons. This should tell you that there is something fishy 
going on. 

The transcripts from UZAIR PARA CHA 's court case clearly states he was 
lying about me to the FBI. I still don't agree with everything UZAIR said 
about me after a quick review of the testimony he supplied at his trial . 
Everything is very contradicting in the transcript. 

To summarize: 
If you read the questions to my witnesses, they are probably the same things 
you want lo know about me. I am also anxious to know, How can they 
accuse me of such things? I myself hos asked, huvr asked them for the 
tr\llh. I asked them to describe how they knew certain things. I asked them 
to add anything that the United States govcnunent should know about me 
without me feeding them nny answers 

About ten white l ies have been proved wrong by wi tnesses. These focts 
were against me, but now you know the 1ruth. How the DoD lied and 
manipulated some evidence and witnesses and present these facts, excuse 
me, and present these to you as facts in the Summary of l::vidence. 

There is clt!arly something wrong with the evidence The U.8 District 
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Court of New York has made me al Qaida. The FBI told me here in 
February 2007 that the United States government hasn't  charged me yet. It 
has been four years. Can the United States government call me a terrorist 
and not yet, and yet not charge me? What is stopping them? 

How can a home owner in Baltimore, Maryland be an Enemy Combatant? 
How can a pa .. person who has passed 11 security c:learance and worked for 
Prc11idcnt Roosevelt's Company, EDS, until 2002 he an Enemy Combatant? 
How can a person that paid $2,400 United States dollars in tax cv<.'t)' month 
to the Un ited States be an Enemy Combatant? 

Mister President and Members <)f the board, I am not an Enemy Combatant. 

I would like to make a few quick comments regardmg the questioning of my 
witnesses. The CSRTrefused to show me exactly what type of questions 
they were going lo ask my witnesses until they were answered by my 
witnesses. But overall. we talked in general about what kind of questions 
were going to be asked. I did see the exact questions lhul were presented to 
SAlPULLAH PARAC!-IA prior to him seeing them. 

I am not fully satisfied with this whole tribunal process, but my Personal 
Representative has done a fine job guiding me thwugh the whole process. 
Special thanks to my Personal Representative. 

Before the end of these proceedings, I would like 111 present to you "my after 
arrest report" and I even call it "torture report." It has some facts about how 
the C I A ,  and DoD abused me. 

If you don 't wa111 to hear the entire report, then at least allow me to present 
you the summary of thii; report which is very short and to the point. This 
report is directly related to the Summary of Evidence due to the Summary of 
Evidence coming from u combination of both clasi'1fied am.I uncla.'15ified 
sources. All of your clasi;ifted information is from the CIA 

· · . These arc the �iunc people who tortured me. Please read it before 
believing the government imurces. These arc my word5 and truth as I know 
i t  

Thank you. There are a few more statement� that I believe Mister :vtcK·· 
Mister KHAN would like to be read in. ls that correct? 

PF.RSONAI .  REP: Yes, Sir. I just want to confor with the Detainee re�arding this statement. 

PRESIDENT: Please. 

PERSONAL REP: fl1AJID, do you want the entire statement read or the summary statement'! 
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Two things I ask you. The, if the President al lows. the entire statement is 
about twelve pages and the summary is to the point. But the summary 
doesn't really explain what real ly happened. I would prefer, if you can 
allow ii, to read the whole report. It is more Intel but it 's  not to the point, 
but I think it have to do with ah--il have lo do the whole thing because ii has 
to do With the CIA und FBI and everything. So, I would prefer the whole 
report. And it's up to the President if he allows it m 1101. 

We an:: certainly going to read everything that's provided to us and I wi ll 
allow to have the whole thing read in. It would save us a little time as for as 
all three of us hearing it at one time. And again, we will also read all this 
material that is pmvided to us carefully and consider the matters regarding 
your determination as an enemy combatant status . So nt this point, PersonuJ 
Representative. when you lll'e ready, you may procl•ed with the ah--1 believe 
the written statement regarding his treatment. 

Exhibit D-b, MAJlD KHAN written Statement of Torture for Combatant 
Status Review Tribunal taken March 2007 by PR3 On the night of 5 March 
2003, I was sleeping in the apartment where my brother and my sister in-law 
and two-month-old niece lived in Karachi�Karachi, Pakistan. At 
approximately 4:00AM we were al l kidnapped by Pakistani 

Everything in the apartment, including 
expensive items, wns taken into custody V{'ry expensive clothes, 
expensive electronics, nnd money were al l taken. I am not sure if my family 
ever got any of it back. 

The same morning we were taken to the prison. .started 
interrogating me. It is possible that when the Pakistanis raided the 

apartment wert: also present, hut I neve1 saw them lhal night; 
however, they were interrogating rm: within a few hours of my kidnapping. 
Addition\\llY, when they raided my house I was never given any arrcSt 
warrant nor was I told of my rights. 

There is a very popular rcstlluram in Karachi called "Tnj·MnhaJ." The fronl 

of lhis hotd is a prison. I think that is wht.'fc they kepi us. Every morning 
they would drive me out from the prison to an unknown location. I think 
this location was close to "ll I Defense" area. In there. there was n big 
bungalow where once I saw a dark blue color BMW parked in the garage. 

Bvery morning they would take me to this house, from prison, for 
interrogation and then hack to the prison when they were done. At times, I 
would stay at the interrogation center as long as ten days. Please don't 
mi.stake the word bungalow to mean comfortable accommodations because 
my situation was the complete opposite. They bui l t  u small cugc outside the 
house but within the boundary of the compound . When I would arrive in 
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1his house, they would always keep me in this cagl' unless ! was being 
interrogated on the second Ooor of the house. The cage was eight feet long 
and four feet wide. The lop of lhc cage had two w:ndows--one for l ight and 
the olhcr for air. Al night, it \ll'US :m dark I was unahle to read the Quran. 
The door of the cage was made of bars to help with the cross circulation of 
air. In the hot air .a person is popped like popcorn. Believe it or 
not, it was so hot that I would- when I would give my shirts lo the gunrds to 
wet in water so I can wear the wet shirt to cool my body a bit, after 20 
minutes the shirt gets dry again. 

l spent the five weeks after my arre�I in I was 
told that my family members were released after a fow wceks. My sister in· 
law is a very religious woman, a religious scholar. She had jus1 given birth, 
two months previous to her kidnapping. Her, the baby, and my brother 
MOHAMMED were kept in prison. 

1 was in that house for interrogation. Just imagine how the people who can 
put a two-month old in a criminal cell w-0uld treat me during the 
interrogation. In the interrogation room, they would cuff my hands behind 
my back and make roe sit on a small hardwood table mstcad ofa chair. I 

would sit on this table for hours. They once put a hood on me, cuffed my 
hands behind my back, and staned punching and slapping my face. l am not 
sure how long this went on, but I did sc.oe stars during daylight. I swear to 
God the punchitig it:;elfwa� not the problem, but nnt knowmg where the 
punches were coming from. 

After five weeks, 1 wa� moved tn . . The same process 
was used at this prison. They would take me from ;lTison to an unknown 
house and when I was done they would return me. Once they got ugly with 
me by making me sh on a chair for three straight duys without any sleep. 
13clievc me, they ustd all methods to mentally torture me, ll> insti l l  fear, to 
make fun of me. They questioned my honor and m�· diginey-- dignity. 
They would curse nnd yell: they would trick me, and they would make me 
say things by using dcccplion and leading questions. They would use every 
trick in the torture books. They even gave me the impression that lhey were 
human rights people or Red Cross to make me :;ay !.hings the way they 
wanted to hear things. 

I was moved to a prison 
May 2003. 

afler six weeks in Islamabad. On or about 
The 

Americans first broke my eyeglasses knov.ing that l can't sec things or 
men's feutures more than eight feel from my eye$. Esscntielly, I am blind 
without my glasses. 'fbey then ripped my clothes and searched my whole 
naked body and put their fingers in my rectum til l  l would scream in pain. 
To thi� day, I blc�>d from iny rectum occ11sionally. During the so culled 
enema exam, they would pul diapers on my private pans am.I taped it with 
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duel lape. After this examination 1hey put some ck1thes on me, cuffod my 
hands behind my back, and my feet were shackled <lurin!!, the night from 

The orison was underground. I refor to this as 
In. there were ten to twelve medium-size cel ls in extremely 
poor condition. In March of 2004 this ba�ement--basement was repaired, 
and they made about eighl more cells and three more bathrooms or toilets. 
This is lhc location that Algerian citizen, KHALED EL MASRI, talks about 

'Iltcrc were two sizes 11f cells. There was no 
running toilet, no built-in shower, no lights, no soap, no healer, no air 
cond itioner. There was a small window in 1he middle of the door that light 
would enter through. That window, however, was not open al l the time. At 
first, there was an w1derground window from which I could sec day light. I 
could not see any scenery or direct swilight. Even with the daylight, 1 could 
hardly read anything. Since 1 did not have my glasses, when I would drop 
something, I would have to search like a blind man by bending down and 
touching every part of the floor with my hands. One old rug, blanket and 
pillow were filled with dirty feathers and the mattress was a blanket itself. 
Since there was no toilet seat, they gave us an opc11 container or bucket for 
our number one's and number two's. I also got one bottle of water. 

In the hegirming, we were allowed to empty that container full of shit or pee 
once or twice a day. Until thc:y were emptied, a pt:rson had to eat, sleep, and 
live with that smell in his cell .  After some time. r started protesting by 
going on hwigcr strikes to put an end to the inhumane treatment 

The undergrowid window in my cell was wide open and only covered by a 
plastic sheet on the cold days . winter--evcn if it was snowing 
outside and we didn' t  have uny heater. They would put a heater outside of 
my ce;:JI door. Eventually, the metnl door would get wami and then l could 
warm my hands on the door. During lhe entire winter, I had to put two 
blankets on me all the time 10 survive. There was no hot water for ablution 
or showering on shi·- on snowing days. The food was a� had a� i t can get. 
We were allowed 10 take a shower once 11 week anc wash our clothes hy 
hand every other week. 

There were two or three tloors on lop of mine with �ome torture cells. They 
u�ed 10 beat /\ fghuni Mujahideen. I used 10 hear them screaming in pain 
every day at 4 :00 PM. 
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On my second day at the Americans took me to 
for threr straight days. When 

they came to talce me, they did the same thing as at the 
enema. diaper, naked, etc. This time they cuffed my hands behind my back 
and shackled my legs and took me out of the building by pullin� rne up by 
my shoulders and swinging me in the air. 

I can stilJ remember 
the pain. The reason f call this place the American Torture Cell is because 
the room nnd bathroom were American looking. \\'hen we arrived. they 
again pulled me up in the air by my shoulders and siwnming me down the 
steps and dragging around with the from of my body on the ground or steps. 
This left me bloody and bruised all over my knees. forehead, nose, and 
arms. 

Note: my PR refuse to take any writing from me in Urdu and made me 
translate and wrilc everything in English. 

Whenever CIA used to move me: from one place lo anoU1er, they 
would physically torture me little here and there, like throwing me on back · 

on my face. Sometimes they would pur their knee on top of my 
throat until I choked and couldn't breath right. Sometimes·· sometime my 
leg shackles were so tight and they would make me walk until I reach my 
destination, My ankles will bleed or they will wrap duel tape around my 
head covering my cyt:s and unwrapped in such of way thnt some of my 
eyebrow and head hair would be missing. 

So let me come back tu American torture cel l So when l curnc to lhis cell ,  
they pulled my hands up and cufTcd them, so I won 1 be able to kneel down 
and get rest for straight lhrce days, meaning l was �tnnding for three days. 
And then they took my clothes off and took me to hathroom and dipped me 
m l'ull tcc and ice wuter tuh. And then they hanged me hack again, and this 
time they would throw cold water on me after ever few hours and right next 
to me they would tum fnn. So days pass like this f(1r straight three days. 
The worst in all ,  when this whole thing was happernng, American women 
was there watching. To me, as a Muslim, it was W<•rse than torture ilsclf. 

So when they hrought me back to . for fi.rsl two clays I wasn't 
able to stand on my feel because ofswollen and pain. 

So anyway. I would spend next five or six weeks in peacefully. 
A l l  sudden on July 03 CIA came again and mowd me to another 
location. which I call So when I arrived there first, they 
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hanged rnc or pulled my hands up or make me·- rn•1de me stand. This cell 
was extremely srntdl in size, pitched dark, bu11 naked, again women 
interrogating me wh ile I was nakt!d. like in Amerirnn tOrtUre room. Bui 
only difference this time is that I was hanged for si:ven straight days and 
whi le I was standing I used to pee in floor and I was so afraid from this 
environment I did diarrhea while I was standing. ''.'his cell floor was so 
rough that my knees scraped and were-· and were wounded whenever I try 
to rest on them. And when-· and with that they leit specially kind of bugs in 
my cel l .  When they bite, they bite like mosquitoes. but that part wi l l be 
itching for houri;. But since my hnnds were tied and my legs were shackled. 
I could only scream or cry without tears. And also. there were western pop 
songs and Emincm, a rap pop singer; very popular in America, on extreme!)' 
high volume, enough to shake the walls. and with that smell of my shit and 
pee in cell. etc. 

After six days they took me to this torture bathroom cell for water torture 
again hut this time. not in tub bu1 in large plastic. And they wi l l throw large 
bucket of ice water on my face in u way until this water goes through my 
nose in my throat in my stomach. Also with that , they would throw large 
piece of ice on my private parts from high above, etc. After water torture, 
they moved me to other small cel l for few hours. In this cell my one hand 
was cuffed with ring which was attach with waJl alld that ring was only one 
and half foot above the ground. So this way 11. person could not strand-­
stand straight nor lay down other than om; :iide. Su I was butt naked, lying 
down on cold rough floor. 

Then doctor came. I ask1..--d him for his tnllrcy and remind him of his 
religion. So he can give my hand, my one hand rest. But in return he told 

to hang me back to complete seventh day. Note; meaning 
this doctor was supervising the whole torture pr-0cc�s. Then Cl(A] told me 
if l need some rei.1 write this and that in your handwriting. I don 't 
remember what I wrote bccau.�e after seven day·· straight days of no sleep, a 
person is pmetically half mentally sick and half physically dead. 

So anyway after seven days they moved me to other medium si?.c cell with 
only one dirty carpet full of carpet fleas and bugs, two bottle of water, one 
bucket for toilet, but this time after seven days I got my clothes back. But 
music was still on. nnd room was so pitched dark that I could not even see 
my own hand . And whem:ver I would get up after ·,,Jeeping, I would not 
know where is the door and where I was. And to walk. I had to always 
touch the wal ls of the cel l .  Also, my ban<l!; were cuffed and legs were 
shackled for twenty.four seven. So anyway, I did my time like this for next 
two weeks, in pitch dark cell. Tht.'11 after two week-. they opened my light 
o( the ce l l . Then after few days, I got Quran to read and then after few days 
they moved me hack to 
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Meaning froin July 2003 to August 2003, when I was in 
During this whole time I didn't have toilet paper, t\}othbrush, pillow. 
blanket, and handcuffed and feet shackled for twenty-four seven. As far 
food goes. I would tC·· I will let you decide yoursel f what kind of food they 
would have given me. But I can tell you one thing 'lbat they used lo serve 
us after every thirty-six hours and then eight hours. then thirty-six hours, 
lhen eight hours. 

There were peopli.: there who never even got shower in six straight months, 
but by the time I arrived. there was a new rule that person were given 
shower every ten days while guurds were present in shower cell watching 
you bull naked, with that they ��uld tic your one hand and wve)�w one 
hand you would wash yourscll with. 

(b)(3) NatSecAct 

When they move me back to from it felt l ike 
heaven. Yet before, I was thinking. was hell. was better 
from in all sense c;io;ccpt it did nOt have any light in cell. So I 
would spend next approximately eight to nine months in . • �ipiout light 
in my cell and without watch. (b)(3) NatSecAct 

As I written earlier. i:ven in things were beut•r from : but Wt: 
were sti l l  inhumanely treated. So I guess I was protesting in 
yelling. Then they moved me again from on April 

by 
2004 , 

for only week before moving me to another location. 

So I think April of2004, I was moved to unknown location ftorr: 
When they moved me, this time they did same thing again, what 

they did in ··enema, nuked, diapers, shackled. etc. for very 
long pllltle ride. Note: My Personal Representative gave me a copy of my 
Petition for Writ of Habeas Corpus, which my lawyers filed-- filled it out for 
me in District Court of D.C. 

And my Personal Representative promised to use my Pctitfon of Habeas 
Corpus for evidence in ftont of Board Members in final hearing. That is one 
rea:ion I haw decide to work with my PR and to atlund final hearing. 

Ok. So the next location. in my opiniun, was somewhere in So I 
call it> The first thing they·· thing they did when I arrived 
there was to take four pictures of mine, butt naked, then put me in one cold 
cell, bull naked, for 1wenly·four hours. The cell wa� large nnd hnd running 
hol and cold waler with to i let scat but no shower in the cell. They used to 
give us shower once a week .  First, naked in bathroom for shower. but after 
protest they sturt giving me shower shorts. Slowly, they start giving me 
basic amenities like watch. blanket, pillow, etc. Thu biggest problem was 
that for the-- for first four month they chuincd one leg and tied that chain 
with my floor ring. So IW<..'Illy-four seven I had to drug that chain with me, 
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no matter what I do in my cell.  Chain was long, hut not long enough to 
reach other comer oft  he ci:ll. 

First four months I survived hoping things will get better, hut it did not. For 
example, month passed hut never saw humaJ1 face nor talked to anyone 
because guard wore black mask and they would m•t talk. I decided to go on 
hunger strike for five weeks. During the whole time of hunger strike, the 
same doctor who torture me used all kind of method to torture me 
in name of health reason, or to make me cat my own or break my hunger 
strike. First thing the)' did was to move me to 

So 
doctor would feed me through nose and lo humil iate me and to do cover-up 
on strike. He would pul tuheo; in my rectum and put lot of food in it, so I 
would use toilet hucket right away, and then he can lie in his rcportS !hat the 
food just came out, is the food that just digested after nose feeding, So for 
four straight weeks he nose fed me once or twice in a day and then torture 
me . and to torture me more he would stab me with needle to put nuid in me 
through IVs and rectum feed ing on only reporting hours or days to do 
cover-up. To make me break my hunger strike, he used every method he 
could think of. For example, he used regular size hose in my rectum and 
turned on the water from the faucet Or he used the sharp, the beginning of 
the tube and with that he used to rub hot sauce around the tube and then he 
would nose feed me. Because of that, my nose and throat would get injured, 
and 1 would cough for weeks. 

So I was at-- 1 was on hunger strike for whole month of Septem her of 2004 
and first week of October. First three weeks were only nose foeding, then 
last ten days of Sep of 2004 doctor got ugly on me and did whatever I wr-0te 
above, but with that he took my Quran and he handcuffed my one hand with 
ring which was built into the wall. so I could not stand straight. I could not 
roll .over while lying down. I was like this for two 'itra1ght weeks Wltil I 
broke my strike. Remember this is which was only seven 
feet long and five feet in width. Only one mattress and toile1 hucket and one 

' hollle of water. The whole time of strike, especial l�· in last days, they would 
not let me sleep by making all kind of noises. 

A fter breaking rny hunger strike in Ocloher of 2004 , they moved me from 
• Then slowly they started giving me my amenities 

back, just l ike when I arrived there for first time. But then-- but this time, 

instead of chain on one leg, they put shackle on both my feet fur the next ten 
months twenty-four seven, seven days a week . But at least person could 
walk around cell. 

So in end of November, I would go on hunger strike for only one week and 
then after nose feeding I broke my strike. One day guards lied that on 
December I 71h, 04. I tried to put socks in my toilet scat to stop the toilet 
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hole. For that n:ason they mov<,-d me to until January of 2005, 
but this lime I cut my foot nerve or vein with sharr plastic on December 
25'h. 04. Doctor had to put stitches, and to punish me he put diaper on me 
and took every1hing nut nf my cell even toilet bucket itself. And taught me 
lesson. They turned on the air conditioner on frcciing level .  For next two 
weeks. I would be froze to d<,'Uth. So on December 251h, 04 1 decided to go 
on hunger and thirst strike. After four days, I was dry as bell. Then he had 
to put IV's and start nose foeding lo keep me alive on December 28°'. 04. I 
asked that doctor, "why do you torture me?" He sr1id, "because you arc 
fucking terrorist." 

So a.riyway; my worst day in was December 31 '1, 04. They had to 
send some kind of report that day. Since I was not eating thnt day, they had 
to make sure thut food go in and food come out, to Jo cover-up as for 
fonnnlity to send clean reports to Washington or to whoever. So first they 
put so much food in me, through rectum, lhal I didn't have any option but to 
dump it out or use ioilet bucket. Meaning one problem was solved, meaning 
that food was digested. Now on another thing was to make sure food goes 
in and stay. They nose fed me, but this time l threw up by putting finger in 
my throat. So now that wns the big pr-0blcm for th��m. So now they decided 
to feed me again. but this time they put me on one chair, hands on back 

cuffed, and taped me and my whole body with ducr taped. Even chair iL�clf 
was attach with Jloor and then they used*· then they overdosed me 
forcefully by shot, injection. So I passed out until they sent rt.'POrts but 8ince 
I was in so much pain, I get up in pain and go back to sleep, then get up, 
then back to sleep. So I broke my strike next day, hut they stil l kept me in 
cold, freezing cell for another week or so to tench me lesson. l think on 
January . 05 I came back to and I was pretty much quiet until 
March. Then end of March, I cut my wrist and al most artery. So then they 
moved me back to this titnc for whole month of April. Hence, ofter 
even' mQnth Qr two months I d id some thing thnt they hod to move me back 
tO' to teach me o lesson. On or about Apri l 2 3'" a dentist did 
something in my mouth that he wasn't supposed to. I think. 

Approximately fourteen months after my arrival in they made a 
new rule that 11 person could not be shackled in in his cel l. Slow!>' 
after thut time, changes crunc. There were no books before, then over 
thousand books came in l ibrary. They build indoor rec. Then February of 
2006. some big change.� happened. I was given portable DVD player, 
Gamcboy, electric sudoko book, electronic Quran·ic book. poster, little 
better food, movie mght, etc. Not once I abuse thm;e nmenitk'S to break or 
hurt ITI)'Self. I think from May of2005 to Augusl of 2006 I never went to 
hunger strike more than three days nor 1 spent mon· than ten days during 
this whole time in When CIA treated me with respect, I did the same 
for them. 
But even after�· but even then, I never had chance to feel fresh air nor saw a 
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sunlight. Then on May l 5lh, 06 they built small outdoor gym with 
baskclbull hoops. The roof itself wns covered, but they mude u hole five 
feet Jong and three feet width, from which I could �ee sun after years. I was 
allowed Lo go three days in n week for about one hour. . 

Another thing I would like to mention is that when J was in .Jail 
and since I was innocent, didn't know anything. l refused 10 look at any 
pictures or cooperate with debriefers for more than eighteen months, but 
they sti ll kept me in so-called intelligence gathering faci l ity. 

One more thing I would like to mention is that, sini.:c my arrest, J 'vc 
communicated with more than ten prisoners, and five I know for sure even 
got released. So, ple!l$e tell me why you kept me and keeping me in solitary 
confinement without access to outside world. If I had some kind of secret 
message. I probably have passed those messages through people who got 
rdeased . 

For me, things got better after three years, and just "ix months more passed I 
am brought to Guantanamo Bay, Cuba. I swear to Uod this place in some 
sense worst than CIA jails. I am being mentally torture here, just like in 

when I hn<l urrivcc.l there. 

Before they brought me here, they took my naked picture again in 
Then I think September Slh. 06 we come here after l ong, painfttl ride of 
plane for more than thirty straight hours. Eyes were covered, ears muffed, 
hands and feet were shackled, etc. When l ask them why so much long ride, 
they told me because of security reasons. Hut if they really want 10 secure 
the route, they could have put us Mach five jct and moved us anywhere in 
the world in few hours. 

Since I got here , I have tried to cut my artery which goes through my elbow, 
on January 1 2'". 07, and again on February 22nd, 07 I went on hunger suikc 
for four weeks on January 2'1d, 07. and lost almost thirty pounds. And I have 
already spent two and half month in disciplinary staius without comfort, 
incentive items. and sometimes even without basic ttems. On 28 November 
2006. I wrote on my walls, "Stop torturing to me-- �lop torturing me; 1 need 
newspaper, my lawyer and my mail.. etc." I don' t  cooperate with them until 
they would treat me a� human and until they would slop mt•ntally torturing 
me. 

In my opinion it was on July-- it was in July 2006, Do[) took over the place 
of and Cf/\ left the building. But DoD moved me again after 
fourteen months to to punish me for three days all together. They 
even tonk away rny Quran nnd all basic amenities, and they shackled my 
legs and chained my shackles to the ring in the wall Meaning I was able 10 
stand but could not walk at all. My crime was that I was yelling in 
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My real problem with this administration where I am staying right now, that 
they are corrupt and some of guards. supervisor.;, and manager who may be 
OoD contractor today, but they were the same people in · prison. 
They are doing things to me here which they couldn't do under CIA. To 

prove it, check their profiles where they were work ing for past few years. 
fhcrc was one person. we called him He would not allow any guard 
to nbuse me, but it look me awhile to l!-Ct his trust. So they were afraid of 
him. That is why I nevcr went to 

· 
for fourteen months for 

any punishment. Just after he left. within 11 week, t hey mov�d me to 
twice. 

Since these guards managers hate me and no to protect me or at least 
to hear my side of story, that what caused me to do or they call it act out. 
They arc gcttcn·· getting even with me here under DoD, nnd moking me 
suffer by mentally torturing me. They know my wt�aknesses--what drive me 
crazy and what doesn't. When that gave me ;mrtable DVD player, 
Oameboy, electric Quran book. electric Sudoko book, my own Head and 
Shoulders shamp(10. my own Old Spice deodorant, wal l map. poster, 
markers.. crayons, chocolate candies. five hooks to keep any time of a day, 
cool magazines. etc. I never even though t of hurting mySt:lf in straight 
eighteen months. meaning I never hurt myself after March of 2005. even 
when I had access 10 DVD or glass, etc. In following paragraph. l um 
writing some facts about DoD and how they arc abusing their powers. and 
there is no check and balance system. Even the doctor, medic. and Naval 
people are in this together, meaning that they are monipulators and corrupt. 
There is exten�ive torture even for the smallest of infractions. 

Jn mid of September 2004, they took my main rec privilege for 1wo weeks 
because I only wrote my name on oUL<>ide dirty door of mnin rec whh my 
fingertips. 

In micl of September 2004. 1 tear some notepad papers, which suppose·· 
which was supposed 10 be trash nutes. They said I broke the rule: I refused 
to give my no1cpnd away to guard. as a punishment To repeat. in mid 
September 2004 I tear some notepad papers which was supposed to be trash 
notes. They said I broke lhe rule: I refused lo give the notepad away to the 
guard, as a punishment, b(,.-causc in my opinion I didn' t  break ony rule. 
They forcefully took it for two and half month; l gC1t it back on December 
3 1  '', 06. To punish me more. they took all my incentive items and comfort 
items for few days. which in my opinion, they can''· do th.at unless camp 
leadership writes an official letter explaining me in writing that for what 
reasons they took my items for and for how long. Note: When camp 
leadership steps in. they put a person in either disciplinary status 2 (D2) or 
disciplinary status I (r>l ) . Jn disciplinary status 2 :  los� of all comfort. 
incentive. and some basic items, loss of jl)JOt·rcc. loss of' communal tee, loss 
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of main rec and finger food. And disciplinary status I : loss of all comfort 
and incentive i tems, and loss of joint rec and main rec and detainee needs to 
wear orange color clothes. 

On October 61�. 06, ICRC gave me my only daughter pictures which w� 
born after my abduction. I left my wifo pregnant hut didn't know the sex of 
the baby until ICRC told me about her. So anyway. when I took this picture 
and came back to my camp building, the guard forcibly took it from me. 
Then I went crazy and yelled for one hour and they ignored me as if they 
didn't know l was yelling and waited until they can send their report�; unti l 
m:xt  day, I :00 PM t�y took all my incentive item·; comfon items, until 
October 1 611', 06. Again. they can't do this. They �hould have put-·they 
should have put me disciplinary status since eac.h time they pol me 
disciplinary status they have to report lo camp leadership, nnd they didn't 
wanted to do that because then they had to explain why they took my baby 
pictures, etc. 

On October 231d, 2006, I went on thirst strike. Each time I refused to eat, 
they slowly took my incentive and comfort item ont:: by one. Until I broke 
my strike and lhe same night I got rny stuff back. meaning on 25-· on 
October 2Slh, Ob. 

On November 2•d. 06, they gave me new wrong prescription eyeglasses to 
wear. Also wrong frame which don't !it my nose. I took it and when l try 
to wear it, they made my eyes hurt and head spin. The prescription was way 
off. They knew I am practically blind without my glasses and knew exactly 
how to hurt me. Anyway, so I didn 't wear it. I kept-- I kept wearing old 
one. the one I am wearing right now. After four day�. they forcibly took my 
old glasses and made me wear new one, but I prott·�ted and then f got i t  
back next day. 

On November I 3d', 06, I tore n disposable cup and playing card cover to 
throw them away as a trai;h. but guards again took my incentive and comfort 
item without cxplana1ion. Then I decided lo protest on November I Slh, OCl. 
I refused to return breakfast tray and they ignored me unti l I :00 PM and 
!hey didn't even give me my lunch that day . After I :00 PM, the guard came 
forcibly inside my cell . never gave me a chance to he shackled down on my 
own. I never refused to be shackled; they just caml� in with eight guards and 
took me lo main rec and forcibly shaved my beard 10 humil iate me and 
offend my religion. While they were shuving my beard, the female Navy 
head of Psychiatrist was watching the whole thing. 

Then they put me for first time in or.mgc clothes and three days of 
disciplinary two and another three days for disciplinary status one. Next 
day early in the morning, they moved me from cel l  0 1 3  to cell A 1 6. This 
cell is attach to main rec door's wait. Somehow it is easy to do cover·up on 
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A l  6 because ii' I do anything unusual they make main rec occupied as if  
A 1 6  is  occupied. Since A 16  and main rec both linked to  same wall, i t  is 
somehow easy from them to manipulate A I 6  to main rec 11c1ivities. The 
second reason they moved me to A 1 6  is because to drive me crazy. 

Whenever they close main rec door or whenever they pla)• games with main 
rec door. it just make big out loud noise in my cell They have since moved 
me to A 1 4  on 6 April 2007. 

On November 281�. 06, I wrote on my walls stop, ''torturing me. 1 need my 
mails, newspaper and my lawyer." Then they put me on DI status for only 
two days. but took my writing pen for two weeks. fhey cleaned my wnlls 
the same day, but some mnrks arc sti ll there. This happened in cell A 1 6. 

On January 211J. 07, l was on hunger strike way before than this date, but 
they officially put me on strike on January 2nd. But next day, to make me 
cat my own, they len me with only basic item and no sunlight and fresh air 
unt il I hreak my strike. l didn't break any rule; I was just simply practicing 
my rights by going on hunger strike. Anyway, days passed like this. but 
eventually I got frustrated and chewed my artery which goes through my 
elbow on January J l lh, 07. But I never broke my hunger strike until January 
291h. 07, aflcr they tricked me or lied to me. On January I 1 •h, 07, J also 
refused to get medical n.�sisumcc, by giving them vital signs, because I was 
told by doctor that I had right to refu_qe to get me<lknl assistance. But they 
never told me I have no right of refuse when I am un hunger strike, but by 
then it was too late. But anyhow, I wanted to be di�ciplinary status cause I 
had a feeling that this administration is doing cover-up on my strike. I was 
hoping when camp leadership steps in. they will know that I am on hWlger 
strike nnd maybe they will come to talk to me what my problems were and 
why I was on hunger strike. The reasons 1 was on hunger strike is that I 
wanted to go back to Pakistan or charged. Until then, treat me with respect 
like CIA did in last ten months before my arrival. 1 .ater I found out it was 
camp leadership doing the cover·up. I was told by :he head psychiatrist that 
the maximum a person can �et in D status was six days. So knowing o.11 the 
consequences, I decided to refuse to be shackled and refused to give my 
vital signs the next day. But in return. they put one JV in me and forcibly 
shaved my beard again, but again they still didn't pul me in D status. Then 
again, next day, J refused to be shackled and refused to give my vital signs. 
But this time I finally got in 0 status. but three weeks in 02 status and 
another three weeks in DI  status. Instead or six davs, l got six weeks in D 
status. I f  I had known that, if they didn' t lied 10 me, I would not have 
refused to be shackled. 

Note: They clearly lied to me. They could have always taken me vital signs 
from door's window without coming in my cell. But they wanted to make 
this disciplinary issue so they con put me in D2 status. Menning I was on 
disciplinary status nol because I refused to get medical assistance but 
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because I refused to be shackled in my cell and the only reason I refused to 
be shackled in my cell ht:causc I wasn't cooperating with medic because I 
was 011 hunger strike. 

Now if you check the database and the last rcpon c•f disciplinnry status, it 
doe,.�n't  say anything about me refusing medic because if it did then they had 
to cxplnin why and everything about my strike. Ail I am saying is that they 
did the cover-up on my strike by making it as if 1 was only dieting or since 
they tricked me to go to D2 l.1atus for long time bel'ause they were suppose 
to give us finger food which is very low in calories !llld carbohydrates, etc. 
And because of finger food I lost more thnn twenty-five pounds. But in 
reality I was on hunger strike. When I was on hunger strike, they forcibly 
put IVs with potaqsium, glucose. sodium. etc. Thh left three big bruises for 
about two weeks. 

On January 29°', 07, I broke my strike because they tricked me by saying 
that 11 team from Wa.<1hington is coming to meet yo,1 special ly and gave me 
an impression a� if they are coming to talk to me about my issues and strike 
or even my lawyers, but actually they were FBI to whom I refuse to talk to 
very next day. 

Before I write farther, let me tell you why they do these things to1 me. h's 
not entirely their fault; it just tbat I don't cooperate. volunteer, ask for things 
nor give my things my own. 

Since I don' t do anything-- to repeat, (Personal Representative starts 
sentence over.] since I don ' t do any above things I JUSt mentioned, they have 
to do cover-up or make it as if I 'm cooperating. Now i r  I am not 
cooperating, they got lo at least make sure I don't act out or I don 't do some 
unpleasant or 1musual things. If. for example, I do unusual net, then they 
need to see me cooperating with medic, voluntarily giving or taking things 
my own. If that doesn't  work, then they take my amenities, one way or 
other. to do cover-up on tbat unusual act. If that doesn' t work, tbey would 
put me in disciplinary status and take my personal belongings, shave beard 
or take my blood lest or sec me in pain or give things from inside my body, 
like body weight, etc. Another option is 10 make that unusual act of mine, 
l ike yelling, nut eatmg, my complaints. a nonnal act. To do that, they will  
make sure someone clse wil l  do the same act. For example. i f  I yell .  lhey 
will make sure some other Detainee will also yell. The very last option they 
have is Lo take me out of the build ing for administrative purposes or for 
medical purpose, cspcciully in reporting hours. Nor only lhal, to make this 
act itself a normal act, lhcy will take couple more Detainees with me to 
other building, as ir i t  was a routine process, just liki: they did on January 
2nd, February 141h, 07, etc. 

'Ibey don't do this every day. They only do this on special reporting, hours, 
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days, weeks, and even month. AJ1yway, they have a thousand ways to make 
sure as if Detainee is volunteering wid everything h good to go up here. 

February I ,  07, the dentist did sornc filling in my tooth. but she didn't do ii 
right so I will be in pain and so I will get painkiller� from medic. So it will 
seem like l am cooperating and working with mcdk. But when my pain got 
worsi, instead asking for painkillers, I yelled and finally she did refilling on 
February l 811t, 2007. 

February 2�. 07. I chewed my artery ugain. Medic dcuned my wound . 

February 2- February 23'0• 2007, I got my stuff ba.:k after six weeks. 

February 2611>, 07. they took some of incentive and comfort items, telling 
me that they are afraid as if I am going to hurt mysdf and they returned 
them on March 3'd, 2007. But never put me in disc:plinary status. 

Some Facts How They Are Mentally Torturing Us: 

They them self use the best kind of stuff but they g1vc us cheap branded, 
unscented deodorant soap to wash ourselves with. Also, same goes for 
shampoo. toothpaste, and deodorant. e1c.  

Thrn camp gives us only twelve to fourteen pages of newsletter only once 
week. Most of the stuff is crap: only  fow pages are worth of reading it. 

lo main rec no weight lifting machine, no toilet, no sink, no hoops. and even 
balls them self have little air in them; they hardly hounce. 

In end of January 2007, they brought a big fan which makes noise. which 
makes more noise than produce air in main hall . It drives us crazy. They 
have since turned the fan off and 1 have been nmved to A 1 9  on 6 April 
2007 . The fan itself is still there. 

They know how we feel ahout family members. They intentionally make 
our I CRC mails delay- vcry,vcry delay in so call censorship issues. 

We only get one hour of communal rec and only om: hour ol' main rec per 
day, 2 hooks per week, and that's it. No mind stimulations. no solil111'y 
games, no DVD players, nu entertainment, and you know how small and 
cozy our cells arc in size It has been seven months like this, no 
improvement. 

In the end, nny classified information you have is through or 
American agencies who physically and ment.ally tortured me. So please, 
before making any decision on me, please read this report of torture and 

TOP SECRET r'1 SCI U 

(b)( 1 )  
(b)(3) NatSecAct 

15-L-1645/DOD/178 

!SN 11 10020 
Encl�ure (3) 
Pnge 35 of SO 



Case 1:15-cv-09317-AKH   Document 53-11   Filed 10/17/16   Page 30 of 74

PRESJDENT. 

(b)(1 ) 
(b)(3) NatSecAct 

TOP SECRET N SCI II 

then think yoursel f if these people can go that far and how hard it is for them 
10 make something up, especially after using modern technology and 
making fake stamp, passports, documents, and by having computer hackers 
linking me and my personal information to terrorist organi1.ntions, etc. I 
affinn these ·are my words and the truth a:; I know ;t. 

Personal Representative, thank you. 

PERSONAL REP: There is one additional statement,  Sir. 

PRESIDENT: 

DETAJNEE: 

PRESIDENT: 

Okay. Before we continue, I have a question. The title of this document 
says it was taken on March 2007. There's no specific date. And then at the 
end, it was certi fied as dated the I s•h of April, whid1 I would assume, 
correct me if l um wrong, that's the date it wa.� finally agreed by yourself, 
Mister KHAN. that this was accurately what you hud evidently provided in 
written form some time in March. Is that correct? 

Step by step. Eventually l added a lot of things. Mostly recently I add Lhe 
last pan, even the summurics itself. a few days ago All together, yes. I just 
signed today. 

Understand. There are some references to specific days that you were 
making the statement and it was unclear to me what date that was in-March 
or-- or April, so, I understand now, thank you very much. Personl!l 
Representative. there's another document? 

PERSONAL REP: That is correct. Exhibit D-8, excuse me, Exhibit D·h, the photo of MAJID 
K H AN's daughter. The back of the photo reads. my daughter-· 

PRESI DENT: Excuse me just a moment. I have that in front of me now, thank you. 

PERSONAi. REP: To repeat, the back of the photo reads. my daughter MANAAI., she is three 
years and three months old in this picture. She is my only daughter, but l 
never even talk to her. Your decision today may ni1t only affect my life, but 
also others too. So please be careful. 

PR.t::SIVENT: Is there anything else? 

DETAINEE. I would like Lo have that summary as well, to read it i i' possible. 

PRESIDENT: Docs it contain the same infonnation thut was j ust provitled? 

DETAIN EE: I think there 's something. just a few lines may not be. Ifs just a couple of 
pages. [Detainee is searching for document.I 

P RESIDENT: Is tlus a three,puge docum<..'111, Exhibit D-c? 
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Yes, �ir. D-c. It's really, it's- it's ah-- it's right 10 the point and it 
actual ly, the whole report doesn't tell you for how long, for how long I was 
in that. I will certainly appreciate your allowance: i t 's only real ly short and 
it's only a couple of pag.c:;. lfpussiblc, if not--

1 'm wil ling to hear it, but I 'd like to a'lk the other Tribunal Members ir they 
need a break at this Lime. 

( Indicated no.J  

Okay. We;tl take the time to have it read in,  pleas�· . Personal 
Representative, if you will. 

PERSONAL REP: Just to reiterate, there ure points in the oral summaty that arc not contained 
in the written summary. So the written report that was just read, there are 
additional points in t11e in the oral statement. fS€¥+.-

PRESI DENT: 

PERSONAL R EP: 

Yes. I am looking forward to hearing those, yes. 

Exhibit D-c. MA.TIT> KHAN Ol"d.I Statement ofTorture for Combatant 
Status Review Tribunal taken March/ April 2007 b) PRJ. Mister President 
and Members of the Combatant Status Review Tribunal, thank you for 
letting me make a statement regarding the: tonure l received after my 
kidnapping on the night nf S March 2003 . 

(b)(3) NatSecAct 

On 5 March 2003 my brolher MOHAMMED, sister-in-law, two-month-old 
niece. nnd I were kidnapped from my brother's apartment by Pakistanis 

without any 
arrest warrant. 

In March 2003, I was hooded and the guards punchi.'d and slapped on my 
face while I was hooded. Additionally, l was poorly !rented und humiliated. 

In April of2003. I was poorly treated again. mentally tortured. They 
cursed, made fun of me, questiom:d my dignity. and they made me sit on 
one chair without sleep for three straight days. 

In May 2003, I was dipped in o tuh of ice water and made to stand for three 
straight days, butt naked, and then eVt.'fY fow hours they would throw ice 
water on me and iurn on n fan blowing directly on me. Even women were 
watching the whole thing. 

In July 2003, l was forced to stand for seven straight days in a pitch dark 
room. I was forced to urinate and defecate while standing. During this time 
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I was water tortured again, again butt naked. Additionally. women 
interrogated me and J was constantly being bitten by mosqui toes and bugs. 

All together I was locked in a pi tched dark room for approximately four 
weeks without toilet paper. without blanket and pillow, und my hands and 
feet were shacklcd the whole time. 

for eight to nine months, in one cell withl1Ut l ight, without watch, 

without toilet seat. without shower in cel l .  without heater or air 
conditioning, and without soari. etc. 

In three years I nL'VCr saw sunlight except for a few hours all together. 

for seven days a week for fourteen months, my leg� were either chained or 
shackled in the prison. 

After three and n half years, 1 final ly got my own shower in my cell ,  here in 
Cuba. 

l am practically bl ind without my glasses. l finally got glasses after two and 
hatf years. 

For the past four years, I have hcen in sol hnry confinement. 

They took pictures of me naked. 

In the prison, I spenl one month in a cell all together whe re  one of 
my hands was cuffed to a ring embedded in the wall I wasn't able to stand 
straight. walk. nor could change sides while slccpini?. 

In they handcuffed me to the back of the i.;hair and wrapped duct 
tape around my body and chair and they overdosed me for more than 
eighteen hours straight. 

They forcefully shaved my bcaJd. This even happened at Guantanamo Bay, 
Cuba. 

In  . the doctor put a regular si7.e hose i n  m y  rectum and lumed on 
the water. lbis was done to make me break my hunger �trike 

For weeks, I was frozen to death in an extremely coid cell. 

After rny arrest. Al lah blessed me with only one beautiful daughter, but I 
have stil l hcen unable to talk to her. 

Since my arrival at Guantanamo Bay l have been w1thou1 communal 
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recreation for eleven weeks all together. 

r have had rny beard forcihly shaven twice. 

On two occasions I chocd·- chewed my artery and three times they have 
mm.le me wear.the protective suicide prevention smock for days. 

For wee weeks. I was without basic. incentive, or .:omfort items. 

For nine weeks, I was without incentive or comfort items. 

Four weeks without sunlight and fresh air. 

Four weeks straight l went on hunger strike and lost twenty.five pounds. 
They put nine hags of IVs of sodium, pota.-;sium, and glucose mix forcibly 
in my arm. It left big bruises on my arms for weeks. I was threatened by 
the medic with nose focdlng where they would strap me in a special chair 
that allows nose·· no movement at al l-·  at all for more than ten straight 
hours each feeding. 

·n1ere nre many more abuses. Please read tort-· the report of torture that my 
Personal Rcprescntati v'' has provided to the Board. My statements arc 
1 00% true. l can take a lie detector test and J tried 10 prove in my reports 
from the fact that these statements are 1 00"/o true. I affirm these are my 
words and the lnilh as l know it. 

Mister President, the questions that I wrote to my witnesses. at some point if  
you allow that , I want that to  be rcadcd because these other questions are 
different from what you guys asked. 

In that case I will be reading them ah-· we will be reading them in written 
foml. The matters regarding your witnesses have been previously addressed 
by myself. Making sure that they are contacted and known of your request, 
it's all been maners I have adllresscd previously. ((;rtamly we'l l  consider 
those questions as well as the responses that we ha�e received today. 
A nything else, Pcrs<lnal Representative'? 

PERSONAL REP: No. Sir. 

PRESIDENT: 

DETAINEE: 

Very well. At this point 1 would like to take a recess. We've been provided 
considerable amount of written material Lo review. We are going to be in 
this building for a l ittle bit of time, I'm going to ask that the Detention 
Authorities give you a comfort break as well, Mister KHAN. 

Okay. !'Spoken in a very low voice.) 
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We wi ll reconvene after we ' ve completed this and depending on other 
matters regarding lunch, we will let you know 11s soon as possible. I hope 
that we can reconvene shortly. Recorder, please note the date and time of 
when we wil l  go into recess. 

The time is 1 0:49. The date is 1 5  April 2007. This Tribunal is now in 
recess. [All personnel depart the room.) 

All  rise . [All  personnel return into the room at 1 3 : � 8. ]  

This hearing will come to order. Please be seated. Mister MAJID KI IAN, 
good aflemoon. 

Good nftcmoon, Sir. 

Excuse me. tclcars throat.j We recessed to review all, excuse me, to rend 
al l  the unclassified documents and evidence that was provided to us earlier. 
Thank you for al lowing us time to read that careful !y. We now are going to 
resume our hearing process by addressing some questions and answers to 
you, and then we'l l  be able to complete this session. Okay, Personal 
Representative, do you have any questions for Mister KHAN? 

PFRSONJ\L REP : No, Sir. 

PRESmENT: 

RECORDER: 

PRESIDENT: 

RECORDER: 

PRESIDENT: 

Okay. Recorder, do you have any questions for the Octaince'? 

No, 8 ir. I huvc n comment from the earlier proceeding. Wou ld you like me 
to make that now or save it? 

It wou ld be appropriate to make that·- address that issue right now. 

Yes, Sir. l ' d jusl l ike lo note for the record that duting the previous 
proceeding a note was made regarding the earlier, an earlier version of lhe 
l :ncla.%ified Summary; references was made to it. ('be current version is 
dated 28 March 2007. The difference in the two vi:rsiorn; is :iimply a 
wording in the definition of enemy combatant. Thi.: earlier version says an 
individual who is part of or supporti ng the Taliban nr al Qaida forces and 
the 28 March 2007, current version says that W1 ind1vidunl who is pan of or 
supporting Tal iban or al Qaida forces. That's a l l .  thank you. 

There 's  a minor wording change, the change ofjus'. delet i ng the word "the" 
in front of Taliban. Thank you for that administrative comment. [Reffering 
to the Detainee. J I believe the Tribunal Members. with me. have questions 
for you. 
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Mister KHAN, I have one question. In M ister SA I FULLAH PARACHA's 
statement, he stud that you were introduced to him by M ister AMMAR AL 
BALUCHI. What did you, whnt was your dealing with Mister BALUCHI? 

1 am not at-· I can't  answer that in this ah-- under the circumstances. I'm 
not m position to tell you exactly what my association with that guy. And 
did you AA)' that he call me? What was the 4uestio11 again? I'm sorry. 

Mister SAIFULLAH P/\RACHA hWi stated in his, in his witness statement 
or his--

In his testimony [� 
-documentation that you were introduced to him b) AMMAR A L  
BALUCHI .  

Al l  I can tell you that Ille person. whoever it is, that, that I was introduced to 
hi m, in my opinion. that he is not al Qaida, he's nol Taliban, or associate 
forces who may be a threat to United States. And that's all I have to say 
about this person. Other than, I can't comment, and how do I know 1 his 
person.  

Alright. 

Mister KHAN, I have two questions. The first is to clarify something you 
suid in your rebuttal concerning paragraph G and H. about visiting your new 
wife and family in Pakistan, and your travel documents for retum to the 
United States expired. Can you clarify the rea.qon why you were trying to 
renew those documents? 

Ah·· which (looking through papers.] The point I was trying to make there 
is that, that's for sure that I was trying to get that ah·· ah--travcl document 
hack, but the point I wns rrying to mnke is ah·· the one thing is for sure, that 
I was not going to travel on that·· with.that sptcific tmvel document There 
could he other things, othr.."1' options you could do, you could do with that 
travel document, that might be not legal or legal. I ' m  not sure about that, 
but the point I was trying to make there is that, one thing I can prom1!le you, 
that I was not going to trnvcl, travel on that specific travel document. Ah·· 
since I let it, myi;cl f, expire in December 251H, J wns in Pakistan and know it 
was going to expire and I had made my mind thal ah, that I was not gomg to 
go back to States. And at that, at some point in my time, some lime in·· 
some lime in·· ah--· I Dctnincc appears lo be getting confused or 
experiencing anxiety.] 

Take your time. 
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Some time in life, I made a decision that, there were l imes that I wanted to 
be citizen of the United States and there was times that I thought that I was 
done with United States. And I left it; I let it expire. And then, as you said, 
in the bottom it says that J was there-- there couldn't  be, let me think, I don 't 
have the correct words ' cause I wrote it this morning . Could it be thnt 1 was 
trying to get this document for refugee or stuff like that? I think I made the 
statement, there arc other things that you can do too. with that travel 
document other than just, Just uaveling back to Unncd States. So the point l 
wa'l trying to make there is that, one thing is for SUI'\!, I was not going to 
travel with that specific travel document. And I can't talk about in-dcptb 
that·- what was my other intention for that . I think t hat nut relevant to al1-­
in my opinion, to enemy combatant definition, cause I had not intention to 
use it for Talitian. al Qaida, or associate forces to maybe engage against 
United States. So I don't be able to answer that. That's one of lhe reasons I 
can't talk in-depth about it. I can prob--� all I am soying, the point that I was 
trying to make there is that I was not going to travel on that specific travel 
document. That is for 1 00% sure. Ah·- Yeh, that 's all I have lo �-ay about 
it. 

So if I understand what you just said, you're clarifying that you wanted to 
renew the travel document, but you were not going to travel back using that 
documentation once it had been renewed. 

Yes, Ma'am. And then i f  it couldn't be-· I was trying to give you another 
option. /\ person can use it for other reasons, maybe legal or i llegal . It has 
nothing to do wiU1 ah·· it could be a fraud or something l ike that. But it has 
nothing to do with enemy definition. Go ahead. [Member waiting to 
spcak. J  

Out what your tru e  intention was would b e  relevant because you're giving 
us a hypothetical. and I W'd.S wondering what the real intent was. So i f  you 
were not going to travel back with that documentation, can you tell us the 
specific purpose you intended to use it for? 

The spccillc purpose was that, as I said there, there are a lot of refugees out 
there. in Palostan who are desperate. who need help And I cou ld use that-­
I just don't want to talk a- 1 can 't, I can't give you specific person for some 
reasons. It could be, I don ' t wnnt to endanger his l ite or it  could be either a 
person or individual group, that I could give it to the refugees. And I was 
hoping tbcy could manipulate this document and they can travel back to 
States and then they could apply for asylum there . .lust l ike. l ike I used, my 
whole family used this kind of passport or travel document to go back to 
State first and once we in State, we can apply for asylum and for refugee 
status. So, since I made up my mind that I'm not gomg back to, I 'm not 
going back, I 'm not gonna go back to States, then I thought I might as well 
use this to help some desperate people who I beliewd, in my opinion , were 
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refugees like my mother and so forth. And, but I can't really talk about 
specific names that I was going to give out to 'cause it may endanger their 
life. 

Okay, thank you . Mister KHAN. l have one other question to clarify 
somcthmg you stated in this case, concerning paragraph 3-i which starts on 
page four of your rebuttol. 

Pugc four. paragraph i?  

Y cs, it starts on page four paragraph i .  but if  you look on page Ii ve in the 
section where you discuss to Mister UZAIR havint; admitted that you 
wanted to loan him money but you did not loan hur1 money, so there was no 
harm . The question I wonted to ask you was to clarify whe1her you had 
wanted or intended to loan him money, but the loan did not [SCI. Detainee 
said something inaudible.] the transaction did not take place. 

Actually ah-· when 1 say UZAIR himself admitted ihat, I wanted·· whal 
actual ly I'm trying to·· maybe it's some bad English, I was trying·· 1 was·· I 
was trying to point out the actual word in that, in thut paragraph. He said I 
want it. not that I said I want it. What I 'm trying to prove it that the enemy 
combatant definition doesn't say anything about a person \�ant lo become 
Tolihan or u person wanted to help. It just claims that a person was 
associated or something like that And I'm trying to clarify that, that I had 
no intention whatsoever, 'cause it just that I come bringing that statement 
from paragraph and--and-·and--Wld challenging that, that specific word. 
whether it fits the definition of enemy combatant. For mysel r. I never 
wanted to give any kind of money to lJZAIR or an) al Qaida organi1.ation or 
whatsoever. There's no. ''1 want it . '' [Quotes insencd due to emphasis on. I 
want it.] I just, I'm bringing his statements to make point 

I think you've th(.-n clarified what I found a linlc confusi ng near the top of 
page five. You said you had never loaned any money, mcnning there was 
no harm. And I wanted to clarify whether you hitd ·�onvcrsations to inh.:nd 
to loan lhe money or try lo loun Lhc money. It's JU!il thut the transaction did 
not take place. 

Yes, I think, if you read UZAIR transcript, and I ju�t myself was reading it, 
and he. himself said there was no. no conversation between me and him and 
his father ubout any money. And· 

I did read that and I wanted to clarify what your vcnion of the facts were 
since this paragraph docs not specify what you say about wbt:ther there were 
any conversations or intent to loan money. Your reouttal merely says you 
d id not loan the money. So I wanted to clarify· 

whether there were intentions· 
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·or con versations-- >·our statement about that versu·• M ister Pi\RACHA 's  
statement. 

Let me-- I didn ' r  make myself clear there that I want to make clear now. 
There were no intention or conversation at all, from my side as well. 

Thank you. 

First of al l, I ' d  like to ask if the statemt..'1ltS that you made to your PR during 
the course of preparing for this Tribunal, as wt!ll as the written documents 
that you have provided to us. were any of those, were all of those provided 
voluntarily by yoursdl? Were there any threats regarding submitting or not 
submitting something for consideration here today'.' 

The only th ing l say that for·· when my PR first amved, 1--1 had decide not 
tu attend the Tribunal al all. And rnonth passed 'cause I thought that 
TribuMI itsel f is a game. I think that it was a setup 'cause the kind of 
questions I had, I thought it was a I.rap to make me say things. Even when I 
was going through this process, I was uncomfortable. I was like, this is just 
a game. But more I talk lo my PR. I realize, maybe i t  is important in my 
life. Maybe it's very important. l didn't know that The more I talk to my 
PR. then I realize, you know, it will affect a lot of pi:oplc or myself. So then 
I start giving a lot things voluntarily and ah-·but only thing, I as said it my 
statement that I wanted write in l lrdu because I can express mysel f  much 
better this way . Still, I know English as a second language, as you know, 
but my PR had me translate everything in English and had me write 
everything in E nglish. so f just, f didn't fed very ermfortahle about it. And 
so, all I have to say that. when I was speaking·· nct11ally I speak very finely, 
but when it comes to writing, it 's pretty bad. You'q: probably secn it .  So I 
wasn't very comfortable expressing things in writini:; . So that 's·· yes. f 
prelly much voluntccred everything I wrote. There was no threat, no coerce. 
There's only one thing that I have to say: it the travd documcnL In my 
opinion, I never ask for travel document. I never-- there had lo be some 
kind ofmii:mndcrstnnding between me and him. And next day he came, we 
have asked for evidence in that travel document. And J don't say, I don't 
see any reason for traVl,!f document in this whole thing. So I refused it next 
day. /\.nd that ' s  the only one thing I can think of that was not appropriate. 

Very wel l. I understand on that last point that no-- none of those travel 
documcnts were submitted by yoursel f and certain!) I believe, as we know 
here today, the Recorder didn' t submit any of tbose tor our consideration. 
Sn those were provided as a request that I thought came from you, but at this 
point, we don't have those. 

!be only th ing I was going to add, l don't want to give you the impression 
that I am hiding anything. 'Cause whatever we talked about, I. even good or 
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bad, my PR used it. l just thought maybe you had a feeling that I had a 
travel uocumcm hiding or something hidden about :t. There's nothing 
hidden. nothing to hide. So, fS€.lJ I just wanted to make t hat clear. 

I undt:rstand your puint And l do understand that English is your second 
language, and we have reviewed carefully everything you provided and I 
know you' ve had a discourse regarding every one tif those documents with 
your Personal Representative. And we believe that they are very complete 
und where we do have questions, we have tl.r\ opportunity get your input on 
thnt. So thank you very much. In your Exhibit 1)-r . . regarding the 
treatments that you had while you were in custody,  a was rather detailed and 
I understand that was probably difficult for you to present to us. But the 
question 1 have has to do with anything that you did say while, enduring 
those times, in specifically, I think, page seven, said that you didn't 
cooperate. In fact, I believe it said "since I was innl)cent and didn't know 
anything" you refused to look at pictures or cooperate. That's the only real 
reference I can find in thut your document where you talked about things 
that you may have said during that period. What I would like to know is, 
were there any statements that you made during that whole period that what 
you said was incorrect or incomplete or not true? And you can relate any of 
those cases? ll dews appear that there is at least onlv one place where you 
said you didn't cooperate. which means you didn't Provide any statements. 
But if you had provick'<i statements, can you comment on the validity of the 
statements rnade during those conditions? 

There was always statement, 

Statements that you made. lb)( 1 )  
Statement that J made, even written !b)(3) NatSecAct 

Understood. 

And there were statements, just like after sevt:n day they were hanging me 
and thi.:y $aid okay, if you want some rest. write thii; I remem ber exactly 
what I wrote on that day. I think ii  has to do with reentering the United 
States. "What were your intentions to us" they said Okuy, we-- what they 
said to me was that, after six days, they said, I would, you know, in this 
situation, l ike they sald sit there, we're gonna leave you there and when we 
come back, this is what we want you, we want you 10 write: and there was a 
camera there. So lh1..'Y left me al l alone. So I wrote whatever they told me 
ahead of time and then they started recording it. 1 came back-- and they 
came back and they picked ii up. Okay, it looks good. And since then, they 
decided-- decided, before r was jus1 ah- Pukistani, give it to me as still 
[lnaudiblcl after that writing the-, made me permanent terrorist or whatever 
it was. So from therc's··there··there's always been 
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these statements Now I cal l  it, even after torture and u1M:ooperating, J 
mean. we call it torture, l 'm--what--what did I say there just--1 am--it just 
made me confused when you said cooperating. not cooperating. 

Well I was just using the terminology that you had in  your statement where 
you said you·· you [sGI.J did not cooperate. 

Actually, what happened after-- after they stop torturing after When 
we went to

. ;there was mental torture rather than physical torture. 
There was a l i ttle torture but not to make what 1 used to hear people yelling 
or screaming and beating up, ah-- to me nothing happened in as 
l ike physical torture type of thing. What they used to could do. [inaudible] 
the debriefer would come and show the picture so as if I am voluntnry 
looking at tht: pictures. 1 'm coopemtmg with the·· I think the debriefers were 
F131 people or whatever the--was not CIA. They \Wuld come everyday to 
try to show you picture and ask for intelligence. When l say that I d idn ' t 
cooperate 'cause I didn't wun1 to give any intel ligence. 'cause I didn't have 
uny intelligence. They would show me Uzbckista11 pictures, Afghani 
pictures, Taliban pictures. and l go, l ike, this is ridkulous. I don't know 
anything. So, J got frustrated for a couple of months and then I said if you 
want to torture me, torture me, hut I am not going 10 look at any more 
pictures. And then after I refu.�ed to cooperate with the debriefers. ·mat 's  
what I mean. Now, during that statement, ah·- dunng that time, I don't--! 
don't  recal l I make any statement. Ah·ah·· that can be used against me. 
Ah·-thete may be--can--even at that time. ynu know. what I was told, you 
have feeling you want to keep same story. Were you married in Karachi or 
Islamabad or Kabul, after torture. But if it changes after three years and 
they 're gonna say "Uhh, after two years you come rn  with this new stuff, 
thc11 you must be hiding something else." So j ust put you in a bad spot. So 
even after that, if someone had asked nu; about it , I would have still keep the 
same story so they can' t  come tomorrow, well after three years you come in 
with this new infonnation, then you must be hiding something else. So 
that's-- that's another way of looking at it. Yes,·· it's very hard to explain 
what I 've been through and I try to make the statt.>rr1cnt whut l make in 

But if y-0u keep the same, you- chances urc they won't tor1urc you. 
Wherever you go. you just make sure you keep the same statement. 

Well. and I 'd like to ask ahout those statements. Were those statements true 
or incorrect? 

Oclinitely not true. 

"niat ' s  1tl l  I am looking for und-{SCJ.J. 

Okay. � 
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-first dircc1 statement on that 

Definitely not true. Most of the stufl: yes. 

Very well. Okay, that complete_� the questions 1 had 1 will make an-a 
s1ntcment ht'Tc regarding wh<tt we've heard here today. Ah-What you have 
told us will he included in 1hc record, obviously. We'll also be reported to 
appropriate authorities for any invc.�tiga1ion that's necessary. As you know, 
we will carefully consider what you have said to us today, as we make our 
determination regarding your ·enemy combatant status. [W c] consider this a 
very imponant matter. You've heard u� lake our oath and ah�- you know 
we won 't ah·· consider these·· this evidence that you provided as well as we 
received, very carefully. [Tribunal Presidcnr 's pos1-hcarlng nofe: The 
pn•vio11s senrence is a direct rranscripr of my statement; however, ii is 
incomplete and di�jointed as I allempt11d co tra11.ri1ion to receiving lhe 
Detainee '.r final statement. As directly statedprevirmsly, I intended to 
reileralt' that lhe Tribunal would carefuUy consider 1he Delai11ec 's 
statements J At this point in the hearing, we've rect·ived all the uncla!isi fie<l 
information {T>e1111nec acknowledges with "'ah ha."I and, irh, we're now 
about to complete this po1tion by providing you an opportunity to provide a 
final stat¢ment. Would you like to make a final statr:ment at this time'? 

I have few questions of what we talked about today. 

Okay. 

Ah· 

Ask your questions. Arc they-· go ahead, please. 

Ah-- so you said lhcn�'s one of my brother. I 8l>k for MOHAM·, 
MAHMOOD, MOHAMMAD, AllMED KHAN, and ah you said that one 
of my brother wasn' I able to make a statement. And were you talking about 
paragraph A or paragraph J) in Summary ofEvidencc. 

Where arc you at? [Referring lo �ummary of IM<lence. j  

Because we both, we don 't know who made, what e�actly-

11 is nclual ly referring to paragraph A 

Okay. If you were referring to paragraph A. then ah · - I ' d  l ike to point that 
out that the question ahout one of my brother has ever made a statement 
about me llcing involved with al Qaida, I think my father in his statement, 
Al . I KHAN, he made i1 clear that·- "because now I ' m  told by the military 
that my son wants to know whether I said in March 2003 thnt he became 
very religious and developed anti-American feelings And whether one of 
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my other son said MAJID might be involved with ;ti ()ail.fa." So basically 
he already answered the paragraph A in it. So even··cven that brother dido 't 
make it, and there 's a statement attached to it, didn ' t  make up here, so !hey 
should be·· J don "t feel that we need his statement hccausc my father took 
care of it.  Another thing is D. uh-- I was wondering if-· if·· if you know that 
D is talking about, I think it docsn '1 fit the definition of enemy combatant 
itself bccau. .. c it' s clear it doesn't fit the definition itself. But anyway, when 
it's talking about Dctaincc's residence, I mean my residence, now arc they · 

talking about Baltimore or-- or- or·· or ah·- Pakistan, Karachi? 'Cause l 
lived in both place. 

J\s you can see, this is what we know: the same thing you know at this 
point. So, we will have to consider that question at1cr we receive: all of the 
infonnation. /\gain, this is a unclassified Summar} of Evidence and this is 
all we know about this at this point. 

So. would it be appropriate statement to make that--that D i tself: let ·s just 
say, ah I think I refuted pretty good with every single paragraph, all the 
witnesses. The D, I can't refute because I don't kn(1w. To me·- I just can't 
know What you don 't  know, you can't refute. So. D itself can make me 
enemy comhatant, if they're right: just only D itself I f  I refute all 
successfully, let us say, nnd D I'm worried about because I don't loiow. 
And it's just··it's up to you. With [) itself. will make me an enemy 
combatant? 

I can ' t  answer that al this point. 

Okay. 'fsstJ. 
We have not received all information; we have not gone into deliberation. 
We--1 certainly understand your poin1 very well thal you provided in your 
wri tten statement, your oral statement as well ,  regarding that matter. We 
will cons idi;:r that as we look at that infonnation in us content. Thank you. 

Last··last question is ah-- actually there was--therc was some comments 
made in that paragraph and me and PR talk about ii .md i t was 
inappropriate--un-appropriate lo bring it up. In paragraph F, Exhibit D-d, 
page number four-

Oh, I need to look at that, excuse rne just a moment Okay. please continue. 

And ah·· when I talk about I 've never been to A fghJ.Oistan and I never met 
UBL. I cannot possibly be member of al Qaida. I admit I can't prove I am 
not al Quida. I t is very difficult to prove that someune is not ul Qaidu. Now 
there was !Cw more sentence in which me and PR decided may not be very 
appropriate to ask, but this is a very important qucstir>n I need to ask you. 
Let ' s just say someom: clnims thal the Bourd Member arc themselves al 
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Qnida. And if you were··ifyou were in my shoes, I would like to know that 
how can you prove it. Lhut you yourself are no1 al <.,lai<la? And if you can't, 
then I can't either. Aod if you can, then please let me know ' cause I will 
follow the same process to prove that I am not al Qaida. That was my 
question. 

Sorry, I may have lost the question in there. 

If someone believt:s that you're, the Board Member , of al Qaida and you arc 
in my shoes and you ought to pmve, let us say you o;ay l can' t  prove it, then 
I can't ei ther. And let's say that you can prove it. Then I would like to 
know h1w1 can you prove it to anyone, anyone In th� world 'cause there's a 
Board Member of this CS RT arc not al Qaida. So I can follow srunc 
process. 

Well, you arc following that process. In a sense that evidence is being 
provided to these three Members, myself and the two Members next to me. 
And we wi ll look at all of the evidence provided, induding te.�timony and 
infonnmion you wish to provide and comment on. We recognize this may 
have been the first time that you've had an opportunity to comment on·-on 
such maners. That is our job: We will detcnninc that. based upon the 
evidence provided to us. Just what's provided to us here. There's probably 
a lot of other things out there regarding yourself as a detained person, but 
only certain U1ings an:: provided to us. rhc things, as you read from tht: 
unclassified Summary of Evidence R· l .  that the g<.>Vemment believes makes 
you lit the definition of an enemy combatant. So. if the reverse happened, a 
Board, an independent group of officers that have not been part of your 
detention or your i nterrogation are now have been 'barged to do our 
responsibility, our duty .. We make the decision based upon the evidence 
provided to us, just the three officers here. The ma.1ority vote dctennines 
your t:nemy combatant status. 

Okay. I don't have any comments to make. I said whatever I wnmed to say. 
These are the questiol'l.<; and the an�wcrs. 

Very well .  Thank you. 

Thank you. 

So that concludes your, your final statement? 

Yes, Sir. 

I have some additional infonnation I'd like to share with you, to conclude 
this hearing. 
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CLOSING UNCLASSIFIED SESSION 

All unc lassified evidence having been provided Lo this Tribunal. this 
Tribunal has concluded its open session. Mister MAJID KHAN, you wil l  be 
notified of the Tribunal decision upon completion o f' the review of these 
proceedings by the Combatant Status Review Tribunal convening authority 
in Washington, D.C. If the Tribun11l detcnnines that you should not be 
classified as a enc-·as an tnemy combatant, you wiil be released to your 
home country as soon as arrangements can be madl' If the Tribunal 
determines that you arc classified as an enemy combatant you may be 
eligible for an Administrative Review Board hearing at a future date. The 
Adminb1rativc Review Board will make an assessment of whether there arc 
continued reasons to hdievc that you pose a thrcal 10 the United Stales or its 
coalition partners m the ongoing anned conflict agumst terrorist 

organi1,ations such as al Qaida and its affiliates and supporters or whether 
there arc other factors bearing upon the need for continued detention. You 
will have the opportunity to be heard and to prcscnl re.lcvant informalion to 
the Administrative Review Board. You can prcsem infonnation from your 
family and fnends that might help you at the Board. You arc encouraged to 
contact them as soou as possible Lo begin to gather 1nfonnatiui1 lhal may 
help you. A military officer will be assigned at a later date lo assist you in 
the Administrative Review Board process. Thank you very much for 
participating with us today. J appreciate your. your understanding as this is 
a lengthy process, and l appreciate your continued cooperation with 
detention au1horitics while you arc in detention. 

ADJOURN OPEN SESSION 

The open session of this Tribunal hearing 1s adjourned. Good afternoon. 

The time is 1 4 : 1 0; the date is 1 5  April 2007. All rise. 

AUTHENTICATION 

I certify the material contained in this transcript is a true and accurate verbatim rendering or tht 
testimony during the Combatant Status Review Tribunal of ISN I 0020. 
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Vert?atim Transcript of Cgmbatant Status Review Icibunal Hearing for JS� 10924 

REPORTER: 

RECORDER: 

PRESIDENT: 

IU3CORDER: 

RECORDER: 

PRESIDENT: 

RECORDER: 

PRESIDENT: 

RECO RDER: 

REPORTER: 

PRESIDENT: 

OPENING 

On the record 

All rise. 

Remain seated an<l come to order. Go ahead, Recorder. 

This Tribunul is being conducted ut 1 328 March I 0, 200! on board li .S. Naval 
Bai;e Guantanamo Ba Cuba. The following pt:rsoruiel are present: 
Captain (b)(6) United States Navy. President 
Lieutenant Colonel b 6 , Unhcd States Air Force, Member 
Lieutcnan1 Colonel (b) 6) United States Marine Corps, Member 
Lieutenant Colonel (b)(6) , l Jniled States Air Fnrce, Personal 
Representative 
Language Analysis (b)(6) 

-..,.,,.,.--.... ........... Gunricry Sergeant (b)( ) { nited States Marine Corps, Reporter 
Lieutenant Colone��:------., United States Anny, Recorder 
Captain (b)(6) gc Advocate member nf the Tribunal. 

OATH SESSIQN 1 

All Rise. 

The Recorder will be sworn. Do you, LicutenDJlt Colonel j(b)(6) I 
solemnly swear that you will faithfully perform the duties as Recorder assigned in 
this Tribunal so help you God'' 

I do. 

The Reponcr will now be sworn. The Recorder will administer the oath. 

IJo you Gunnery Sergeant j(b)(6) �wear or affirm that you will faithfully 
discharge your duties as Reporter assigned in this Tribunal � help you God'? 

I do. 

The Translator will be sworn. 
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RECORDER: Ou you swear or affirm tha1 you will litithfully perform the duties of Translator in 
the case now in hearing so help you God'? 

TRANSLATOR : l do. 

PRESIDENT: We will take a brief recess now in order in to bring Detainee into the room . 
Recorder note the date and time. 

RECORDER: The time is I ·30 prn hours on 1 0  March 2007 This Tribunal is in now in recess. 
!The Tribunal recessed at 1 3 30, I 0 March 2007 The members withdrew from the 

heanng room. )  

RECORDER: 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

DETAIN EE: 

PRESIDENT: 

DETAIN EE: 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

P RESlDENT: 

PRESIDENT: 

CONVENING AUTHORITY 

/\II  Rise. 
[The Tribunal reconvened and the members entered the room at 1 334, I 0 March 
2007 . )  

This hearing will come t o  order. Please b e  seated. 

Before we begin, Khalid Sheikh Muhammad, I understand you speak and 
understand English. Is that correct? 

[Detainee noch his head in alftrrnativc]. 

Alright. Are you comfortable in c-Ontinuing in English or would you like 
everything translated in Arabic? 

Everything in English but ifl  have n problem the linguist wil l help me. 

We will proceed in English. ff you indicate to me that you would like something 
translated we will go ahead and do that. Alright'? 

This Trihunnl is convened by order of the Director, Combatant Status Review 
Tribunals under I.he provisions of his Order of22 February 2007. 

This Tribunal wil l determine whether Khalid Sheikh Muhammad meets the 
criteria to be designated as an enemy combatant against the Uni ted States or its 
coalition partners or otherwise meets the criteria to be designated as an enemy 
combatant . 

OATH SESSION 2 

The members of this Tribunal shal l now be sworn. All ri!'C. 

TS.'/Sf:'l/ 
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T�/1SCl/ 

Do you swear or affirm that you wil l  faithfully pcrfonn your duties as a member, 
of this Tribunal; that you will impartial ly examine and inquire into the mutter now 
before you according lo your conscience, and the laws and regulations provided; 
that you will make such findings of fact and conclusioni. as arc supported by the 
evidence presented: that in dctcnnining those facts, you will use your proft:ssional 
knowledge, best judgment, and common sense; and that you will make $Uch 
findings as nre appropriate according to the best of your understanding of the 
rules. regulations, and laws govcming this proceeding, and guided by your 
concept of justice so help you Uod? 

I do 

The Recorder will  now administer I.he oath to the Personal Representative. 

Do you swear or affirm that you will faithfully perfonn the duties of Personal 
Representative in this Tribunal so help you God? 

REPRESENT ATlVE: I do. 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

PR.ESIDEN°t"'. 

PRESI DENT: 

PRESIDENT: 

PRESIDENT; 

Please be seated. 

The Recorder, Reporter, and Translator have previously m�en sworn, 

EXPLANATION OF PROCEEDINGS 

Khalid Sheikh Muhwnmad, you arc hereby advised that 1hc following applies 
during lhis hearing: 

You may be present al all open sessions of the Tribunal . However, if you become 
disorderly, you will he removed from the hcnring, and the Tribunal will continue 
Lo hear evidence in your flhsence. 

You may not be compelled to testify at this Tribunal . H11wever, you may testify if 
you wish to do so, Your testimony can he under oath ot unsworn . 

You may have the assistance ofa Personal Ropwscntativc. at the hearing. Your 
assigned Personal Representative is present. 

You may present evidence to this Tribunal. mcluding the testimony of witnesses 
who are reasonably available nnd whose testimony is relevant to this hearing. 
You may question witnesses testifying nt the Trihun!ll. 

(b )( 1 )  
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PRESIDENT: 

P R ESlDENT: 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

DETA£NEE: 

PRESIDENT: 

PERSON A L  

(b ) (  1 ) 
(b){3) NatSecAct 

TS/'SCI/ 

You may examine documents or statements offered into evidence other Lhan 
classified information. However, certain documents may be partially masked for 
security reasons. 

Khalid Sheikh Muhammad, du you understand this proerss? 

Yes. If I have question can I ask you? 

Yes, you may. 

1\bout the testimony which I a�k about the witnesses. 

Yes. I ' m  going to address the witnesses shortly. So, if you will bear with us I will 
Lake that up in a few moments. 

Okay. 

Do you have any questions concerning the Tribunal procl·ss? 

Okay by me. 

PRESENTATION QF UNCLASSIFIED INFORMATION 

Personal Representative, please provide the Tribunal with Lhc Detainee Election 
Form 

REPRESENTATIVE: I am handing the Tribunal the Detain�e Election Fonn, wh ich was previously 
marked as Exhibit D-a. 

PRESIDENT: 

P RESIDENT: 

RECORDER;  

Alright, the Tribunal ha.� received Exhibit D-a that indicutes lhe Detainee wants to 
participate in the Tribunal and want!; the .assistance ofthr Pcri;onal 
Representative. 

RECORDER PRESENTS UNCLASSIFfED 

Recorder, please provide the Tribunal with the unclassified evidence. 

l am handing the Tribunal what has previously been marked as Exhibit R- 1 ,  the 
unclassified summary of the evidence that relates to this Dctaincc's status as an 

·1 f>:ll�Cl/ 
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PRESIDENT: 

RECORDER: 

(b)( 1 )  
(b)(3) NatSecAct 

enemy combarnnt. A translated copy of this exhibit was provided to the Personal 
Rcprc�-cntative in advance of this hearing for presentation to the Detainee. In 
addition, I am handing to the Tribunal the following unclassified exhibits, marked 
as Exhihit R-2. Copie.<i of these Exhibits have previous!)' heen provided to the 
Personal Representative. [Documents presented to Tribunal) 

Recorder, please read the unclassified summary of evidence for the record . But 
before you proceed, Khalid Sheikh Muhammad, let me n:mind you tlltlt you mu:.1 
not comment on this evidence at this time. You wil l  be provided with nn 
opportunity shortly to provide any commentll that you would like. Recorder, 
picas<: proceed. · 

The following facts suppon the detennination that the Dtmiinee is an enemy 
combatant :  

Paragraph a. On the morning of 1 l Septemhcr 200 1 , four airliners traveling over the Uni1cd States 
were hijacked. The flights hijacked were: American Airlines Flight 1 1 , Unitl'd Airlines Flight l 75, 
American Airlines Flight 77, and United Airlines Flight 93 . At approximately 8:46 a.m., American 

Airlines Flight 1 1  crashed into the North Tower of the World Trade Center, resulting in the collapse of 
the tower at approximately I 0:25 a.m. At approximately 9:05 a.m.,  United Airlines Flight l 75 crashed 
into the South Tower of the World Trade Center, resulting ill the collapse of the tower at 
approximately 9:55 11.m Al npproxirnatcly 9:37 a.m., American Airlines Flight 77 crashed into the 
southwest side of lhc Pentagon in Arlington, Virginia. At upproximately I 0:03 a.m., United Airlines 
Flight 93 crashed in Stoney Creek Towns hip, Pennsyl v1mia. These crash� and subsequent damage to 
the World Trade Center and the Pentagon resulted in the deaths of 2.972 persons in New York, 
V irginia. and Pennsylvania. 

Paragraph h. The Delaince served as the head of the al Qaida military committee and was llsuma bin 
Laden's principal al Qaida operative who directed the 1 1  September 2001 attacks in the United States. 

Paragraph c. ln an interview with an al Ja;r.eera reporter in June 2002, the Dctuince stated he was the 
head of the al Qaida mi l itary committee. 

Paragraph d. A computer hard drive seized during the capture of the Detainc1: contained in formation 
about the four air11hmes hijacked on 1 1  September 2001 including code name�. airline company, flight 
number, target, pilot name and background information, and names uf the hijackers. 

Paragraph e. A computer hard drive seized during the capture of the Detainee contained photographs 
of l 9 individuals identified as the 1 1  September 2001 hijackers. 

· 

TSdSCI/. 
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Paragraph f. A computer hard drive seized during the capture of the Detainee contained a document 
that listed the pilot license foes for Mohammad Atta and biographies for soml.' of the 1 1  September 
200 1 hijackers. 

Paragraph g. A computer hard drive seized during the capture of the Detainee contained images of 
passports and an image of Mohammad Atta. 

Paragraph h. A computer hard drive seized during the cnpturc of the Detainee contained transcripts of 
cha1 sessions belonging to nt least one of the 1 1  September 200 1 hijackers. 

Paragraph i. The Detainee directed an individual lo travel lo the United StateE to case target'! for a 
second wave of attacks. 

Paragraph j. A computer hard drive seized during the capture of the Detainee contained three letters 
from Usruna bin Laden. 

Paragrnph J.;. A computer hard drive seized duriJ1g the capture of the Detainee contained spreadsheets 
that describe money assistance lo families of known al Qaida members. 

Paragr.1ph I .  The Dctaince's name was on a list in n computer seized in connection with a threat.to 
United States airlines, United States embassies and the Pope. 

Paragraph m. The Detainee wrote the hojinko plot, the airline bomb plot which was later found on his 
nephew Ramzl Youscfs computer. 

Paragraph n. The bojinka plot is also known as the Manila air investigation. 

Paragraph o. The Manila air investigation uncovered the Detainee conspin.'<i with others to plant 
explosive devices aboard American jetl iners while those aircraft were scheduled to be airborne and 
loaded with passengers on their way to the United States. 

Paragraph p. The Detainee was in charge of and funded an attack against United States military vessels 
heading w tht: port of Dj ibouti. 

Paragraph q. A computer hard drive seized during the capt\tre of the Detainee contained a letter to the 
United Arab Emirates threatening attack if their govemment conti nued to heir the United States. 

Paragraph r. During the cupture of the Detainee, information used exclusively by al Qaida operational 
managers to communicate with operatives was found. 

Paragraph s. The Detainee received funds from Kuwaiti-ba�ed Islamic extremist groups and delivered 
the fund!I to al Oitida members. 

T�.':'�CI/ 
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Paragraph t. A computer hard drive sci1.ed during the capture orthc Detainee contained a document 
that summarized opcrutional procedures and training requirements of an al Qaidn cell. 

Paragraph u. A computer hard drive sci7.ed during the capture of the Detainet· contained a list of killed 
and woum.led al Qaidn martyrs. 

And lastly, Paragraph v. Passport photographs of al Qaida operatives Wt..'l'C seized during the capture of 
the Detainee. 

rrnCORDER: 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

PERSONAL 

S ir, this concludes the summary of unclasi.1 fied evidence 

Vclj· wel l .  

Personal Representative, does the Detainee have any evidence to  present to  this 
Tribunal? 

REPRESENTATIV E: Yes, sir. I am handing to the Tribunal the following unclassified exhibits 
marked as Exhibits D·h through D·d. Copies of these exhibits have been 
previously provided to the Recorder. [Documents presented to Tribunal) 

PRESJDENT; Exhibit D-b appears to be a statement that the Oetainee has provided. 

PERSONAL 
REPRESENTATIVE: Yes, Sir. 

PRESIDENT: Alright. And Exhibit D·c contains hand written notes that appear to be Arabic and 
English as well a:; the typed version of that. ls that correct'? 

PERSONAL 
RJ.WRESENTATlVE: Yes. Sir. 

PRESIDENT: Alright. And D-d i:; a written statement regarding alleged abuse or treatment that 
the nctuincc received. 

PERSONAL 
REPRESENTATIVE: Yes, Sir. 

PRESIDENT: /\I right. We will go into those shortly. 

(b )(1 ) 
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PRESI DENT: 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

RECORDER: 

PRE811JENT· 

RECORDER: 

PRESIDENT: 

RECORDER: 

RECORDER: 

PRESIDENT 

PRESIDENT: 

RECORDER: 

P RESIDENT; 

PRESIDENT: 

PERSONAL 

(b )( 1 )  
(b)(3) NatSecAct 

Khalid Sheikh M uhammad, you may now make an oral �tatcmcnt to the Tribunal, 
and you have the assistance of your Personal Representative in doing so. Do you 
wish to make an oral statement to this Tribunal'! 

I le will  start, the Pcr:;onal Representative; PR will read then later I will  comment. 

Very wel l ,  you may proceed. 

Sir, would you hold one rnnment? 

Yes 

Ah. before the Detainee makes a statement, nh, I'd l ike ll• ah. 

Question of thc oath? 

Ah, no sir. 

Concerning classified evidence. 

Very wel l .  

!Jo you have any further evidence lo present at this time, Recorder? 

Mr. Prcsid��n:, I have no further unclassified evidence for the Tribunal but I 
respectfully rcqut:st a closed Trihunal !>ession al an appropriate timc to present 
classified evidence rele" anl tu this Dctainee's sr.atus as an enemy combatant. 

Very wel l ,  your reliucst for a closed sesimm is granted and will be lakt.'n up in due 
course. 

You may proceed, Pit 

REPRFSENTATIVE: The Detaincc responds lo the unclassified summary of evidence with the 
following key points. 

PERSONA!.. 
REPRESENTATIVE: "Some paragrnphs under paragraph number ),  lead sentence arc not related to 

the context or mtaning of the aforementioned lead sentence. For example, 
paragraph 3-a is onl}' infonnation from news or a historical account of events 
on 1 1  September 200 1 ,  and note with no specific linkage bt!ing made in this 

(b)( 1 )  
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paragraph to me or the definition of Rncmy Combatant. As another example, 
sub-pE1Tngraph J·n makes no linkage to me or to the de rinition of Enemy 
Combatant." 

DETAINEE: Arc they fol low ing along? 

PERSONAL 
RHPRESENTATIVE: Ah, they they have that in  front of them for reference. 

PRHSIDENT: Yes. 

DET AlNEE: Okay. 

PERSONAL 
REPRESENTATIVE. Second main poinL; "There arc lWO false statements in the Summary of 

Evidence. Sub-paragraph 3-c is false. l never stated to the Al Jazeera reporter 
Lhat I was the head of the al Qaida military committee. Also, sub-paragraph 3-s is 
false I did not receive any funds from Kuwait." 

PERSONAL 
REPRESENT A TlVE: Point number 3. "TI1cre is nn unfair 'stacking of evidence' in the way the 

Summary of Evidence is structured. In other words, there arc several sub­
paragraphs under pare01-paragmph 3 which should be combined into one sub· 
pnrngraph to avoid creating the false perception that there are more allegations or 
statement-; against me sp�ifically than there actually are. For example, sub­
paragrnphs 3-m through 3-o, which pertain to the hojinka plot should be 
combined into one paragraph. as shou ld paragraphs 3-a through 3-h, which 
pertain to 9/ I l .  '' 

PERSONAL 
REPRESENTATIVE: Lastly, my nwne is misspelled in the Summary of Evidence. I t  should be S-h· 

a-i-k·h or S·h-e-i·k·h, but not S-h-a-y-k-h, as it is in the \Ubject line. 

PRESIDENT: Would rou like to add anything to that, Khalid Sheikh :vl uhnmmad ? 

PERSON AL 
REPRESENTATI VE: Final statement. 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

No, I just want to ask about witnesses. 

Okay, ah, let's finish with these then I will get Lo the witnesses. 

·rsvsc11 
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DETAINEE: Okay. 

PRESIDENT: Try to keep i t  in order. 

PKESIDENT: You want to continue, PR? Do you have have another statement? 

PERSONAL 
R.EPRESENTATJVE: That concludes this Detainee·� response to the, nh, undassificd summary of 

evidence. sir. 

I' RESIDENT: Oh. 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

RECORDER: 

PRESIDENT. 

PR.ESJDENT: 

PRESlDENT: 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

CALLING OF WITNESSES 

We will now allow for the call ing of witnesses. All  witnesses called before this 

Tribunal may be questioned b» the Detainee if present, the Personal 
Representative. the Recorder, and the Tribunal Members 

Docs the Recorder have any witnesses to present'? 

No, sir. 

Alright. 

From the Detainee Election Fom1 and I was informed earlier that the Detainee 
requested the presence of two witnesses lo testify here toJay. Ramzi bin al·Shibh 
and Mustafa Hawsnwi. The Detainee believes the witne>ses can provide 
testimony related to the Dctaincc 's actions specified in the unclassified summary 
of the evidence. 

I have had U1c opportunity to review the request for witm·sses and I have made 
some findings and I 'm going lo place them on the record now and when I 
conclude that, Khalid Sheikh Muhammad, you may respllnd to that if you 'd like. 

First the request for Ramzi bin al-Shib, tht: proffer of the lcstimony from the 
·Detainee wus that Rnmzi is alleged to have been present during the ul Jazccru 
interview in June 2002 during which it is said the Detain\'� claimed to be head of 
al Qaida Military Committee. The Detainee claims he never stated that, to be the 
head of the Mili tary Committee, during the interview and states that Ramzi, if 
called, can confim1 this. 

This wiuiess i� not relevant in the President's view for th1� following reasons. In 
the totality of the circumstances and given the nature and quality of the other 
unclassi fied evidence, the Detaince's alleged statements as reported in al Jazeera 

!'!:ii/8Ctr.-
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1 51/SCI/: 

urc of l imited value and negligible relevancy to the issue ,,f C(lrnbatant slalus. As 
such, any corroboration or contradiction by the proffored witness is not relevant. 
The creditability determinations with regard to R-2. which is the al Jazeera anicle, 
can be made by the Tribunal without the proffered testimony. As such. the 
Dctainee's request for the production of that witness is denied. 

PRESIDENT: As tu the request for Mustafa Hawsawi, ah, it is proffered that Hawsawi, if called, 

could testify that the computer/hard drive referenced in the unclassified summary 
was not this Dctaince's property and that the place of the Detainee's capture was 
not the house of the Detainee. In the President's view this testimony is not 
relevant to the issues regarding the Detainee's capture or his combatant status for 
the following reasons. 

PR ESIDE�NT: Whether the Detainee had actual legal title or ownership of the computer/hard 
drive or the house where the capture took place is irrelevant to the dctennination 
of the Detainee 's sta1�1s us an enemy comba1un1. Based lln the proffer, if true, 
Hnwsawi's testimony will not provide relevunt information. The issue of 
ownership, while of some interest, is not relevant to status. What is relevant is 
posscssi<m. usage, connection and presence. Hawsawi's cestimony wi ll not speak 
to any relevant information in regard to such points. As such. the request for the 
production of that witness is denied. 

PRESIDENT: Jf you would l ike to respond 10 I.hat, I ' ll hear you. 

DETAINEE: Most of these facts which be written arc related to this hard drive. And more than 
eleven of these facts arc related to this computer. Other things arc which is very 
old even nohody C3.Jl hring any witnesses for that ;is you written here i f it wi ll be 
ah a value for you for the witness near by you will do it. This computer is not for 
me. Is for Hawsawi himself'. So I'm saying I need l lawsawi because me and him 
we both been arresled day. Same way. So this computer is from him long time. 
And also the problt.'m wc arc not in coun and we are not .�udge lll'Jd he is not my 
lawyer but the procedure has been written reported and the way has most ly as 
certain charged against me; tell him, [Arabic f>hrasc]. 

TRANSLATOR: [Translating] They arc only accusation:; 

DETAINEE: �o accusations. And the accusations, they arc as you put for yourself ah defini tion 
for cnerny cumbatant there are also many definitions for that accusation of fact or 
charges that has been written for any ah. [Arahic Phrase] 

TRANSLATOR: (Translating] Person is accused. 

TSi!S('ft1 
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So, if l been accused then if you want to put facts against me also the definition 
for these facts. If you now read number N now what ii; written the br�jlnka plot. 
ls known many lead investigation it is not related to anything facts to be against 
me. So when I said computer hard drivel hard disk, same thing. All these point 
only one witness he can say yes or not cause he is this computer is under his 
possession him computer. And also specifically if he said Mohammad Atta 
picture been this hard drive. I don't think this should accepted. There arc many 
I 00 thousand Americans who have a lot of picture on the tr computer. You cannot 
say· 1 find Muhammad Atta on your computer then you u�e this fact against you. 
Or you find any files in your computer to be what about it 's mine, it's not my 
computer. If this witness, he will state that this known and here that has lx.-cn 
ninety percent of what is Written is wrong. And for Ram:d, for reporter in 
Jazeera, he claimed that 1 state this one and you know the media man. How they 
are fashionable. What they mean in their own way in a whole different way. 
They just wrote it so he say I state . But I never stated and I don't have any 
witnesses and witness arc available here at Guantanamo. He is Detainee. He was 
with me. Which he been mostly in all my interview with him. Me and them, 
there was three person, me and Ramzi and this reporter. So if you not bellcvc me, 
not believe him, believe my witness RillllZi .  Then he's what he state the reporter 
most is false. I not denying that I ' m  noL an enemy combatant about this war but 
T 'm denying the rcpon. It not being wrincn in the ptoper way. Which ii; really 
facts and mostly just hcing gathered many infonnation. Uencral information that 
form in way of doing. to use in facts against me. 

I have heard and understood your argwncnL In order for me to make my 
determinations regarding the production of witnesses I first have to believe that 
they are relevant for the reasons thnt I have stated. For tlw reasons l have stated. I 
do not believe they arc relevant. Whether or not they r:nay be available here on 
Guantanamo. is a second decision to be made, but only if 1 decide they are 
relevant. I have heard your arguments. I noted ihem. Hnwevcr. my ruling 
stands. 

The Recorder has no witnesses, is that my understanding·• 

No. sir. 

And there arc no other approved witness1..-s to taken up. Ah, we wil l  take a brief 
moment to review the w1clussified evidence 1hat we received so far and then we 
will pick back up in the proceeding. 

I f  I might ask a question real quick of the PR. This is the entire translation of the 
hand wri t1en notes? 

TSIJ�fl/ 

(b)(1 ) 
(b)(3) NatSecAct 

15-L-1645/DOD/205 

ISN # 1 0024 
Enclosure (3) 
Page 12 o f 27 



Case 1:15-cv-09317-AKH   Document 53-11   Filed 10/17/16   Page 57 of 74

(b)(1) 
(b}(3) NatSecAct 

TSHSCJ: 

PERSONAL 

REPRF.SENTATIVF:: Yeah. Tiw hand written notes are the Detainee is  on yel low. 

MEMBER: Yes. 

PERSONAJ,  
REPRESENTATIVE: and, then the next set of notes, hand wrillcn notes, arc the Linguist's tr.inslation 

and then the finlll har<l copy printed that 's, ah. that . . .  

MEMBER: Type written. 

PERSONAi .  
REPRESENTATIVE: Typed from Linguist '!>  notes. 

M EMBER: Type from Linguist's translations. Okay. 

PRESIDENT: Khalid Sheikh Muhammad, I d id not offer you an oath early because I was 
informed by the Personal Representative that you would be making some 
statement later on in these proceedings relevant to the tnithfulnes.� <>f' your 
comments. So, if you would like Lo take an oath I would administer one to you 
but I did unden>tand that you going to make a statement. 

DETAIN EE· In the final statem�nt.. I will explain why then. 

PRESIDENT: Alright. Thank you. !Tribunal pauses lo review D-a thru D-d) 

MEMBER : Seen those. 

TRANSLATOR: Sir. 

PRESIDENT: Yes. 

TRANSLAfOR: I-le wanted me lo 1ranslatc a Koranic verse on lhe spot. 

PRESI DENT: I wil l  permit  ii. 

TRANSL/\ TOR: Thank you. 

TRANSLATOR: Can I ask him for clarificaliono:> 

PRESI DENT: Yes. 

PRESJDENT: Do you need a few more momcnL"i, Translator? 

:·Si.'SCI: 
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I 'SJ/SCI'. 

TRANSLATOR: Yes, sir, about thirty seconds. 

PRESIDE!'IT: Gu ahead and take your time. 

TRANSLATOR: Would you me to read the Engl ish translation after he re;td Arabic verse or would 
like him to read it. 

PRESIDENT: Yuu want to save that for later'/ 

TRANSLATOR: !Nods head] 

PRESIDENT: Alright. 

PRESIDFNT: Lcl me take up a fc� things that have come up as basc<.I on my review of these 
documents that have been provided to us so far. D-d, appears to be a written 
statement regarding certain treatment that you claim to have received at the h!Ulds 
of agents of the United Stated government as you indicated from the time of your 
capt�rc in 2003 up until before corning here to Guantanamo in September 2006. 

PRESIDENT: ls that correct? 

DETAINEE: Yes. 

P RESI DENT: Alright. 

PR ESIDENT: Now, I haven't seen any statements in the evidence we receive so for that claim to 
com� from you other than acknowledging whether you were or not the head of the 
Military Commillcc Were any statements that you made as the result of ony of 
the treatment that you received during that time frame frnm 2003 to 2006? Did 
you make those statements because of the treatment you receive from these 
people? 

DETAIN EE Statement for whom? (b)( 1 ) 

PRESIDENT: To any of these interrogators. (b)(3 ) NatSecAct 

DETAINEE: CIA peooles. Yc6. At the beginning when they transfe1ted me to 

(b)(3) NatSecAct 

After they shifted me to the 
man who was torturing me he spent Jong lime with me. He stuyc<l with me two 
yeurs. Later we becumc friends and I told him about all these procedures against 
American constitution law. 'Ibis what I understand he told me: you 11re not 
American and you arc not on American soil. So you cannot ask about the 
Constitution. 

lb)( 1 )  
fb)(3) NatSecAct 

·1 ·s11S('Ji 
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(b)(3) NatSecAct 
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(b )( 1 )  
{b)(3) NatSecAct 

rs.:/SCL' 

PRESI DENT: What I ' m  II)'ing t-0 get at is any statement that you made was i t  because Qf this 
trelitment, lo u:.-e your word, you claim torture. Do you make any statements 
hecause of that? 

TRANSLATOR: Sir. for clarification. 

PRESIDENT: Can you translate i1? 

TRANSLATOR: I wi l l  translate in Arabic. 

PRESIDENT: Yes. (b )1 1 )  

TRANSLATOR: [Translating above] (b)I 3) NatSecAct 

DETAINEE: 

PRESJOENT: 

PRESIDENT: 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

DETAINEE: 

I ah cannot remember now because three years daily asktng quc:llion. I be under 
questioning so muny statemen1 which been �ome of them l make up stories just 
location UBL. Where is he'? l don't know. Then he torture me. Then 1 said yes. 
he i:; in this area or this is al Qaida which I don't him. I '.>llid no, they tonurc me. 
Does he know you? I say don't him but how come he know you. I told him I 'm 
senior man. Many people they know me Which I don't them. I ask him even if he 
knew George Bush. He said, yes T do. He don 't know you that not means its 
fali:c. Then finally J said yes I know him. Took me mow then twelve persons. l 
s11icl yes I know him. Which I don't him the some more. The orocedure thev were 
given me picture for peoples which were in 
I mean CIA camps with Detainee. In the begiMing alm!lst the four month hard 
time this time I .  But later they did same thi11g because J transferred hard time 
then even I not remember Lhc pictures. I snid yes or not. lnis l said. 

Alright, I understand. 

Is there anything you would like to correct, amend, modify or explain to us from 
what you said back tJ1en? 

I want to just it is nol related enemy combatant but T'm saying for you to be 
careful with pt.'Ople. That you have classified and wiclu.:s�ificd facts. My opinion 
to be fair with people. Because when I say, I will not regret when I say I'm 
enemy combatant. I did or not I know there are other but there arc many 
Dctain<�cs which you receive clussified against them maybe, maybe not take away 
from me for many Detainees false witnesses. This only advice. 

So you are uwarc that other . . .  

Yes. 

(b )(1 ) 
(b)(3) NatSecAct 
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PRESILJENT 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

PRESllJE�T: 

DETA INEE: 

PRESIDENT: 

l'RESfDEN I': 

DETAIN HE: 

PRESWENT: 

DETAINEE: 

(b)( 1 )  
(b)(3) NatSecAcl 

· · ·� ---tUI' .�\.. •' 

People made false statement 1is a result of this'.1 

I did also. 

Uh huh. 

I told him, I know him yes. There are and they are. Not even you show me. lbis 
I don't know him I never met him at all. So, unclassified which is both classified 
and unclassified so this is you know him you don't know him. You have to be 
fair with people . There are many many people which they have never been part 
of the Taliban. Afghanistan th¢re have been many people arrested for example 
people who have been arre.o;ted after October 200 1 after make attack ag11inst 
Afghanistan many of them just arrive after they don't what has happen. When 
Russian came lo Afghanistan they felt they went back but they did anything with 
Taliban and al Qaida then came after that. I don't know why it was younger 
�oplc same thing for Af�hanis people they show Afghanis people. l will give 
example one. His name is Sayed Habih. This I remember. Him they found his 
name in my notes and I told them this note is old nolc and have people which 
even before al Qaida I know. And he is not. I le is one of my students and the 
Russian times and l don' t know him. Then they show me his picture. He had 
been stripped and hauged and t hey said this man he said Habib. I told lw is not al 
Qdida. After six monlhs they show his picture again. They ask do you know him. 
did not relcusc him. Then they told me he states he never saw you from ninety 
four. I said that is right. I never met him after ninety four. This one is example. 
!'V!any people they show pictures which face l know but don't them because I was 
under pressure. Then I said ye\. 

A l right. 

Now what. 

For rne nothing wl11ch was recorded. For which is written here is not related 

l understand. 

I do note that in one of the exhibits you indicate you arc not under any pressure or 
duress today. Js that correct? 

That is about I 'm hearing today. Yes. 

So nnything. 

Some of th is information, I not state it to them. 

(b)( 1 )  
(b)(3) NatSecAct 
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PRESIDENT: 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

DETAINEE 

PRESIDENT: 

PRESmF.NT: 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

PERSONAL 

(b){1 ) 
(b)(3) NatSecAct 

The infonnntion that you are tell ing us today, so, we art: dear. You do not believe 
you arc under any pressure or threat or duress to speak to us today, is that correct'! 

Yes, that's correct. 

Alright. 

Now what you have told us about your previous treatment is on the record of 
these proceeding now and will be reported for any investigation that may he 
appropriate. Also, we will consider what you have told us in making our 
determination regardi ng your enemy comhatant status. 

I hope you will take care of mber Detainees with what I �aid. It's up to ynu. 

I will  do us I '  vc said. 1 ·11 see tu it that it is reported. 

Alright. At this point, we are going to go into the final statement hut 1 do want to 
give U1c opportunity lO the Recorder, PR, and Tribunal member to ask qu�tions if 
they would like. So, what 1,1,ilJ do is proceed then to the Detainee's final 
statement and then I 'll have a question and answer session following that. Alright 
just give me a moment. 

Alright. 

Khalid Sheikh Muhammad, this concludes the presentation of unclassified 
information to the Tribunal. We are about to conclude the unclassified portion of 
the hearing. Do you wish to now make any final statcml•nt to the Tribunal? You 
have the assistnncc of your PR. 

I make a two part. Maybe he will read then I will go als\>. 

Very wel l. You may continue. 

REPRESENTATIVE: Mr. President, the Detainee has asked me to read his final statemem to the 
Tribunal with the understanding he may interject or add statements if he needs to, 
to correct what I say. According to the Detainee: 

"I herchy admit and affirm wilhout duress to the following: 

1 .  I swore Bay'aat (i.e . . allegiance) to Sheikh Usama Din Laden to conduct Jihad of self and 
money, and also Hijrah (i.e .. expatriation 10 any location in the world where Jihad is required). 

2. I wns a member of the Al Qaida Council .  

(b )( 1 )  
(b)(3) NatSecAct 
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(b )( 1 )  
(b )(3) NatSecAct 

3. I was the Media Operation:> Director for Al-Sahab, or 'The Clouds,' under Dr Ayman Al­
ZawahirL Al-Sahab is the media outlet that provided Al-Qaida-sponsnrcd infonnation to Al 
.lazt:era. Four. " 

DETAfNF.F: [speaking inaudibly t(t Pt..'t'som1I Representati ve] 

PRESIDENT: Please tel l .  

PERSONAL 

REPRESENT/\TIVE: In  other channels or other media outlets. 

PRESIDENT: Thank you. 

PERSONAL 

REPRESENTATIVE: lcontinuingl "4. I was the Operational Director for Sheikh Usamn Bin Laden 
for the organizing, planning, fol low-up, and execution of the 9/1 1 Operation under the Military 

Commander, Sheikh Abu Hafs Al-Ma.�ri Subhi Abu Sittah. 
5. I was the Military Operational Commander for all foreign operations around the world under 

the direction of Sheikh Usama Bin Laden nnd Dr. Ayman /\l-Zawnhir1 
6. I was directly in charge, after the death of Sheikh Abu Hafs Al-Mo.sri Subhi Abu Sittah, of 

managing and following up on the Cell for the Production of Biological Weapons. such as 
anthrax and others, and following up on Dirty Bomb Operations on Amcncan soil. 

7. I was Emir (i.e., commander) of Beil Al Shuhada (i.e., the Martyrs' House) in the state of 
Kandahar. Afghanistan, which housed the 911 I hijackers. There I was responsible for their 
training and readiness for the execution of the 1)/ 1 1 Operation. Also, I hereby admit and affinn 
without duress that I was a responsible participant, principal planner. trainer, financier (via the 
M i l itary Counci l  Treasury), executor, and/or a personal participant in rhe following: 

I .  l was responsible for the 1 993 World Trade Center Operation. 
2. I was responsible for the 9/ l I Operation, from A to z. 
3. I decapitated with my blessed right hand the head of the American Jew, Daniel Pearl, in 

the city of Karachi. Pakistan. For those who would l ike w con firm, there nrc pictures of 
me on the Internet holding his head. 

4. I wu:i respcmsihlc for the Shoe Bomber Operation to down two American airplanes. 
5. I was responsible for the Filka Island Operation in Kuwait that killed two American 

soldi1m;. 
6. l was responsi ble for the bombing of n nightclub in Bali, Indonesia, which was 

frequented by British and Australian nationals. 
7. I was responsible for planning, training, surveying. and financing the :'-Jew (or Second) 

Wave attacks against the following skyscrapers after 911 1 :  
a. I.ihrary Tower, Califomia. 
b. Sears Towi:r, Chicago. 
c. Plaza Bank, Washington stale. 

·1 SllS('[I. 

(b)( 1 )  
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(b )( 1 )  
(b)(3) NatSecAct 

1 SI/SCI/ 

d. The Empire State Building, New York City. 
�. I was responsible for planning, financing, & follow-up of Operations to destroy 

American mil itary vessels and oil tankers in the Straights of Hormuz, the Straights of 
G ibralter, and the Port of Singapore. 

9. T was responsible for planning, train ing. surveying, and financ ing for the Operation to 
bomb and destroy the Panama Canal. 

I 0. I was responsibh: for surveying and financing for the assassination of several former 
American Presidents. including President Curter. 

1 1 .  I was responsible for surveying, planning. and financing for the bombing of suspension 
bridges in New York. 

1 2 . I was responsible for plannintt to destroy the Sears Tower by burning a fow fuel or oil 
tanker trucks beneath it or around it. 

l 3 .  I was responsible for planni ng, surveying. and financing for the operation to destroy 
Heathrow Airport, the Canary Wharf Building, and Big Ben on British soi l .  

I 4. I was responsible for planning, surveying. and financing for the destruction of many 
night clubs frequented by American and British citizens on Thai land soil. 

1 5 . I was responsible for surveying and financing for the dcstructitm of the New York 
Stock Exchange and· other financial targets after 91 l J .  

I 6 .  I was responsible for planning, financing, and surveying for the destruction of buildings 
in the lsracli city of Elat by using airplanes leaving from Saudi Arabia. 

1 7. I was responsible for planning, surveying, and financing for the destruction of 
American embassies in lndoncsin, Austrulia, and Japan. 

1 8. I was responsible for surveying and financing for the destructi<m of the Israel i t.'tnbassy 
in India. Azerbaijan, the Philippines. and Australia. 

1 9 .  I was responsible for surveying and financing for the destruction of an Israeli ' El-Al' 
Ai rlines flight cm Thailand soil departing from Bangkok Airpt.itt. 

20. I was responsible for sending :;cvcral Mujahadeen into Israel to conduct surveillance to 
hit several strategic targcLc; deep in Israel. 

2 1 .  I waq responsible for the bombing of the hotel in Mombusa th11t is frequented by Jewish 
travelers via El-Al a irlines . 

22. I was responsible for launching a Russian-made SA-7 surface.to-air missi le on El·AI or 
other Jewish airl im .. -r departing from Mombasli. 

23. 1 ... ws responsible for planning and surveying to hit American targets in South Korea, 
such as American military hases nnd a few night clubs frequented by American 
soldiers. 

24. I was responsible for financial, excuse me, I was responsible for providing financial 
support to hit American, Jewish, and British targets in Turkey. 

25.  I wns rcspnnsiblc for surveillance needed to hit nuclear power plants that generate 
electricity in several l J  .S. states. 

26. I was responsible for planning, surveying, and financing to hit NATO Headquarters in 
Europe. 

(b )( 1 )  
(b)(3) NatSecAct 
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(b )( 1 )  
(b)(3) NatSecAct 

TS!!SCf/, 

27 I was n:sponsibh: for the planning and surveying needed to execute the Bojinka 
Operation. which wns designed to down twelve American airrlancs ful l  of pa'!sengcrs. 
I personnll}' monitored a round-trip. Manila-to-Seoul. Pan Am flight. 

28 .  I was responsible for the nssnssination attempt against President Clinton during his visit 
to the Philippines in 1 994 or 1 995. 

29. r was responsible for the assassination attempt against Pope John Paul the second while 
he was visi ting the Philippines." 

DETAI NEE: I was not responsible, but share. 

PERSONAL 
REPRESENT A rJ V F: I shared responsibility. I wil l  restate number twenty r:mc. 

29. "I shared responsibi lity for the a.<;sassination attempt against Pope John Paul the second 
while he was visiting the Philippines. 

30. I was responsible for the training a.nd financing for the assassination of Pakistan's 
President Musharal� 

J I  . I was responsible for the attempt to destroy an American oil compimy owned by the 
Jewish former Secretary of Stale, Henry Kissinger, on lht: Island of Sumatra. 
Indonesia." 

PERSONAL 
REPRES ENTATIVE:  Sir. that conc ludes the written portion of the Dctainec' s  final statement and as 

he has al luded to earlier he has some additional comments he wou ld l ike to make. 

PRESIDENT: 

DETAINEE: 

Alright. Before you proceed, Khalid Sheikh Muhammad. the �1atement that was 
ju�t read by the Personal Representative, were those your words? 

BEGIN DETAINEE ORAL STATEMENT 

Yes. And l want lo add some of lhis one j ust for some vcrilication. It l ike some 
operations before I join al Qaida. Bt:forc l remember al <,2aida which is related to 

Bojinka OperaJion J went to destination involve to us in ()4, 95. Some Operations 
which means out of al Qaid11. Ifs like beheading Daniel Pearl. It's not relaled to 
al Qaida. lt was shared in Pakistani. Other group, Mujahadccn.  The story of 
Daniel Pearl. because he stated for the Pakistanis, group that he was working with 
the both.  H is mission was in Pakistan to track about Richard Reed trip to Israel. 
Richard Recd, do you have trip? You send it Israel to make set for targets in 
Israel. His mission in Pakistan from Israeli intelligence, .'v1osad, 10 make 
interview to ask about when he was there. Also, he mention to them he was both. 

(b)( 1 ) 
(b}(3) NatSecAct 
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PERSONAL 

(b)( 1 )  
(b ){3) NatSecAct 

TS//�Cll, 

He have relation with CIA people and were the Mosad. But be was not related to 
nl Qaida at all  or U BL. It is related to the Pak istan Mujahadccn group. Other 
operations mostly are some word I'm not accurate in saying. T'm responsible hut 
if you read the heading history. The line there ( Indicating lo Personal 
Representative a place or Exhibit D-e). 

REPRESENTATIVE: [Rcadingj "Also, hereby admil and affirm without duress that l was a 
responi;iblc participanL principle planner, trainer, financier." 

DETAINEE: 

PRESI JJE"JT· 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

DETA IN EE 

For this is not necessary as I responsible, responsible. But with in these things 
responsible participant in finances. 

I understand. I want to be clear, though. is you that were the author of that 
document. 

That's right. 

That it is true? 

That's true. 

Alright. You may continue with your statement. 

Okay. I start in Arabic. 

Please:. 

(through translator): ln the name of God the most compassionate, the most mt:rcifUI, and if any fail to 
retaliation by way of charity and. I apologize. I will start again. And if any fail 
to judge by the light of Alluh hns revealed, they arc no b�tter than wrong doers, 
unbelievers. and tbe unjust. 

DETAINEE: For this verse, l not mke the oath. Take an oaU1 is a part or your Tribunal and I' l l  
nt'l accept it. Tv be or accept the Tribunal as lo be, I ' l l accept it .  That T'm 
accepting American constitution, American law or whatever you arc doing here. 
ThiR is why religiously I cannol accept anything you do Just to explain for this 
one, does not mean I 'm not saying that I'm lying. When l not take oath does not 
mean I 'm lying. You IU1ow very well peQples take oath and they will lie. You 
know the President he did this before he just makes his oath and he lied. So 
sometimes when I'm not making oath does not mean I 'm  ly ing. 

(b )(1 ) 
(b)(3) NatSecAct 
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PRESIDENT: 

DETAINEE: 

PRESIDENT: 

DFT AINF.F.: 

DETAINEE: 

(b )( 1 )  
( b )(3) NatSecAct 

I understand. 

Second thi ng. When l wrote this thing, I mean, the PR he told me that President 
may stop you at anytime and he don't like big mouth nor you to talk too much. 
To be within su�jcct, So, I will try to be within the enemy combatant subject 

You can say whatever you'd like to say so long as it's relevant to what we arc 
discussing here today. 

Okay, thanks. 

\Vbat I wrote here. is not I 'm making myself hero. when I said I was responsible 
for this or that. But your arc military man, You know very well there are 
language for any war. So, then: am, we are when I admiltlng these things I 'm not 
saying I 'm not did it. 1 did it hut this the language of an} war. If America they 
want 10 invade Iraq they will not send for Saddam roses or kisses they send for a 
bombardment This is the best way if I want. If I ' m  fight ing for anybody admit 
to them I ' m  American enemies. For sure, I 'm American 1:nemies. Usama bin 
Laden, he did his best press conference m American media. Mr. John M iller he 
been there when he made declaration against J ihad, against America. And he said 
it is not no need for me now to make explanation of what he said but mostly he 
said about American mllitary presence in Arabian peninsula and aiding Israel and 
many things. So when we made any war against America we are jackals lighting 
in the n ights. I consider myself, for what you arc doing, a religious thing as you 
consider us fundamentalist. So, we derive from religious leading that we consider 
we and George Washington doing same thing. As consider George Washington 
as hero. Muslims many of thcn1 are considering Usama bin Laden. He is doing 
same thing, He is just fighting. He needs his independence. Even we think that, 
or not me only. Many Muslims, that al Qaida or Taliban they arc doing. They 
have been oppressed by America. This is the feeling of the prophet. So when we 
say we arc enemy combatant, that right. We arc. But I 'm a.c;king you again to be 
fair with many Detainees which arc not enemy combatant.  Because many of 
them have been unjustly arrested. Many, not one or two or three. Cause the 
defini tion you which wrntll l:vcn from my view it i!l not fuir. Bccau!lc if I was In 
the first Jihad times Russia .  So I have to bi: Russian 1;1ncmy. But America 
suppllrlcd me in this because I 'm their alliances whl!n I was fighting Russia. 
Sarni! job I ' m  doing. I 'm fighting. I wa:i lighting there H us�ia now I ' m  fighting 
America. So, many p!!ople who been in A fghanistan never live. Afghanistan stay 
in but they not share Taliban or al Qaida. They been Russian time and they 
cannN go back to their home with their corrupted government. They stayed tht:re 
and when America invaded Afghanistan parliament. Thcv had been arrest. They 
never have been with Taliban or the others. So many people consider them as 
enemy but they arc not. Because defini tions arc very wide definition so people 

·r�i1scu. 

(b )( 1 )  
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(b)(1 ) 
(b)(3) NatSecAct 

TSNSClt 

they came after October of2002, 200 1 When America hwaded Afghanistan, they 
just arrive in Afghanistan cause the hear there enemy. They don't know what it 
means al Qaida or Usama bin Laden or Taliban. They d11n ' I  care about these 
things. They heard they were enemy in Afghanistan they just arrived . t\s they 
heard first timt: Russian invade Afghanistan. They arrive they fought when back 
than they carnc. They don't know what's going on and Taliban they been head of 
government. You consider r::rte even Taliban even the president of whole 
government. Many people they join Taliban because they are the govt.'t'Ilffient. 
When Kanai they came they join Kanai when come they join whatever publ ic 
they don't know what is going on. So, many Taliban tight even the be fighters 
bccnu!IC they just because public. The government is Taliban then until now C I A  
don't have e1mctly definition wel l who i s  Taliban, who i :;  al  Qaida. Your Tribunal 
now are dim1ssing he is enemy or not and thal iii one of your jobs. So this is why 
you lind many Afghanis people, Pakistanis people even, they don't know what 
going on they just hc.1r they nre fighting nnd they help Muslim in Afghanistan. 
'lllen what. There are some infidels which they came here ai1d they have to help 
them. But then there weren't any intend to do anything against America. Taliban 
themselves between Taliban they said Afghanistan which thcy never again against 
91 1 1 operation . The rejection between senior of Taliban of what al Qaida arc 
doing . Many of Tali ball rejected what they arc doing. Even many Taliban, they 
not agree about why we are in Afghanistan. Some of them they have been with 
us. Taliban never in their life at all before America invade them the intend to do 
anything uguinst America. They never been with al Qaida. Does not mean we arc 
here 11s American now. They gave political asylum for many countries. They 
gave for Chinese oppositions or a North Korean but that foes not mean they arc 
with them same thing many of Taliban. They harbor us as al Qaida does not 
mean we are together. So, this is why I'm asking you to he fair with Afghanis 
<iml Pakistanis and mauy Arabs which been in Afghlltlistan. Many of them been 
unjustly. The funny story they been Sunni government they sent some spies to 
assassinate UBL then we arrcstcd them sent them to Afghanistan/Taliban. 
Taliban put them into prison . Americans they came and arrest them as enemy 
combatant. They brought them here, So, even if they arc my enemy but not fair 
to be there with me. This is what I ' m  saying. The way of the war, you know, 
very well. any country waging war against their enemy the language of the war 
are killing. If man and woman they be together as a marriage that is up to the 
kids. children. But if you and me; two nations, will be together in war the others 
are victims. This is the way of the language. You know 40 million people were 
kil led in World War One. Ten million kill in World Wru You know that two 
million four hundred thousand be killed in the Korean War. So this language of 
the war. Any people who, when Uswna bin Laden say I'm waging war because 
such such reason, now he dcdarcd it. But when you said I 'm terrori st, I think it is 
deceiving peoples. Terrorists, enemy combalant. All these definitions as CIA 
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DETA NEF 

(b)( 1 ) 
(b)(3} NatSecAct 

you can make whatever you want. Now, you told me when I ask. about the 
witnesses, I 'm not convinced that this related to the matter. It is up to you. 
Mayhe I 'm convinced but your arc head and he [gesturing lo Personal 
Representative] is not responsible, the other. because your are head of the 
committee. So, rinally i t 's your war but the problem is no definitions of many 
words. It would he widely definite that many people be oppressed. Because war, 
for sure. there will be victims. When I said f'm not happy that three thousand 
been kHlcd in America. I feel sorry even. I don' t  like to kill children and the 
kids. Never Islam arc, give me green light t<.1 kill peoples. Kil l ing. as in the 
Christianity, Jews, and Islam. arc prohibited. But there arc exception of rule 
when you arc killing people in Iraq. You said we have to do it. We don't like 
Saddam . Bu1 this is tin: way to deal with Saddam . Same thing you arc saying. 
Same language you use, I use, When you arc invading two- thirds of Mexican, 
you call your war manifest destiny, It up to you to call it what you want. But 
other side arc calling you oppresi;ors. If now George Wa�hington. If now we 
were Jiving in the Revolutionary War and George Washinglon he being arrested 
through Briiain. For sure he, they would consider him enemy combatant. Bu1 
American they consider him as hero. 'This right the any K.evolmionary War they 
wil l  be as George Washington or Britain. So we are considered American Anny 
has� which we have from seventies in Iraq. Also, in the Saudi Arabian, Kuwail, 
Qatar, and Bahrain. This is kind of invasion, bUl I 'm no1 here to convince you. Is 
not or not but mostly spei:ch is ask you to be fair with people. I 'm  don 't have 
anything 10 say that I'm not enemy. This is why the language of any war in the 
world is killing. I mewi the language of the war is victims. I don't like to kil l  
people . I feel very sorry they been killed kids i n  9/ 1 1 . Vv'hat I wil l do? This is 
the language. Sometime I want to make great awakeninµ between American to 
stop foreign policy in our land. I know American people are torturing us from 
seventies. fhis is you sec I Detainee hold out wrists) I have been tortured by C IA. 
Nobody will  bel ieve me. If I say here or there the hang me, strip, for lhrcc 
months. I know they talking about human rights . And I know it is against 
American Consti1ution, againsl Amcm:an laws . But they said every law, they 
have exceptions, this is your had luck you been pan of the exception of our laws. 
They got have something to convince me bu1 we are doing same language. But 
we arc saying we have Sharia law, but we have Koran . Whal is enemy 
combatant in my language'! 

(through translator): Allah forbids you not with regards to those who fight you not for your faith nor 
drive you out of your homes from deal ing kindly and justly with them. For Allah 
love 1hose who are just. There is on11 more sentence. Allah only forbids you with 
regards to those who fight you for your faith m1d drive y<•u out of your homes and 
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support others in driving you out from turning to them for friendship and 
protection. It is such as tum to them in these circumstances that do wrong. 

So we are driving from whati:ver deed we do we ask ahout Koran or Hadith. We 
are not making up for us Jaw,,. When we need Fatwa from the religious we have 
to go back to sec what they said scholar. To sec what they said yes or not. Killing 
is prohibited in all what you call the people of the book, Jews, Judaism, 
Christianity, and lslatn You know the Ten Commandments very well. The Ten 
Commandments are shared between all of us. We all are �erving one God. Then 
now kill you know 11 very well. But war language also we have language for the 
war. You have to kil l .  But you have to care if  unintentionally or intentionally 
target if I have if rm not at the Pentagon. I consider it is okay. If I target now 
when we target in USA we choose them military larget. �>Conomical, and political. 
So, war central victims mostly means economical target. So if now American 

they know lJRL. He is in this house they don't care about his kids and his. 'Jbey 
wi ll  just bornhard it. They will kill all nfthem and they d id it. They kill wife of 
Dr. Ayman Zawahiri and his two daughters and his son in one bombardment. 
They receive a report that is his house be. Ile had not been there. They kil led 
them. They attested my kids mtcntionnlly. They arc kids. They hcen arrested for 
four months they had been ahuse<l. So. for me I have pa11eoce. I know I'm not 
talk about what's come to me. The American have humflli right. So, enemy 
combatant itself, it flexible word . So I think God knows that many who been 
arrested, they been unjustly arrested. Otherwise. military throughout history 
know very wel l. They don't war will never stop. War start from Adam when 
Cain he killed Ahel until now. h's never gonna stop kilhng of pimp le . This is the 
way of the language. American stan the Revolutionary War then they starts the 
Mexican then Spanish War then World War One, World War Two, You read the 
hislory. You know never stopping war. This is lite. But if who is enemy 
comhatant and who is not'? Vinal ly, I finish statement. I 'm asking you to be fair 
with other people. 

Does that conclude your statement, Khalid Sheikh Muhammad? 

Alright. 

f}'.l/SClh 
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"t"'SJ.'S(�I! 

DETAINEE QUESTION & ANSWER 
Docs the Personal Representative have any questioni; for the Detainee based on 
his 5tatcment? 

PERSON A L  

RT:'.PRESENTATl VE: No. Sir. 

PRESIDENT: 

RECORDER: 

PRESIDENT: 

MEM BERS: 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

PRESIDENT: 

Docs the Recorder have any questions for the Detainee? 

No, Sir. 

Do either of the Trihunal memhers wish to question the Detainee? 

No. sir. Noth ing further Sir. 

A lright. 
CLOSING UNCLASSIFIED SESSION 

All unclassified evidence having been provided to the Tnhunal, this concludes thc 
open trihunal session. 

Khalid Sheikh Muhammad, you shall b1: notified of the Trihunal decision upon 
completion of the rcvicw of these proceed by the Combatant Status Review 
Tribunal convening authority in Washington, D.C.  lf, the Tribunal determines 
that you shnuld not be classified as an enemy combatant. you will he released to 
your home country as soon as arrangements can be mudc. If however, the 
Trihunal dctcnnincs your classi fication ac; un enemy combatant you may he 
eligible for an Administrative Review Board hearing at 11 future date. 

The Administrative Review Board wi l l ma.kc an assessment of whether there is 
continued r'-"aSOn to believe that you pose a threat to the L'nitcd States or its 
coalition panncrs in the ongoing armed conflict against terrorist organizations 
such as al Qaeda and its affiliates ancl supporters or whether there are other 
factors hearing upon the need for continued detention. 

You wil l  have the opportunity to be heard and to present re levant information lo 
the Administrative Reva.-w Board. You can present information from your family 
and friends that might help you ut that Board. You arc encouraged to contact 
them as soon as possible to begin to gather information that may help you. 

A military officer will be assigned at a later date to assist you in the 

Administrative Review Board process. 
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ADJOURN QPEN SESSION 

PRESIDENT: The open session of this Tribunal hearing is adjourned. 

RECORDER: The time is 2:43pm. The date is 1 0  March 2-007. 

RECORDER: All Rise. 

[The Tribunal withdrew from the hearing roOm) 

AUTHENTICATtON 

I certify the material contained in this trnnscript is a true uml accurate verbatim rendering of the 

testimony and English language translation of Detainee's words given durin> the open session of the 
Combatant Status Review Tribunal ofl N 1002 (b)(6) 

(b)(6) 

TS1/SCll 
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lSN 10024's Written Statement Regarding Allegl!d Abuse 

Quotes as Taken Verbatimfrtm1 Detaitree by Personal RepresentatlW! 111 & Linguist During 
Interview wiJh Detainee on 21 February 2007 
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(b)( 1 )  

NOTE: The Detainee requuted that Pcoonal Representative (PR) #11 submit the following 
Detainee quotes to the Pnsldent of the Combatant Status Review Tribunal as 11 Detainee 
Exhibit. 

I .  

2. 

"At the beginning of 1 1  Scplcmbcr 2002. 
raided my house in Karachi .  They look my computer , my papera, and 

everything in the house-even the cunains and the sail in the kitchen. They rurcstcd my 
two kids (i.e., Hamza. who is 10 years old, and Z.nid, who i� eighl vears old). They were 
held for five. months. They used them WI bait so that I would tum myself in. I rejected to 
do that. Then I asked . if they would release my children imd they 
said it was decision to make, not theirs. Aller live months, the kids were 
released. They dropped them off at a mosque/religious school." 
"Ou I Mnrch 2003 at 3 a.m., they raided a house in Rawalpindi, Pakistan, which was not 
my house. Mc and two of my kids (i.e., Jal al, who is six years old, and Ibrahim, who is 
five years old) and I lawsawi were nil arrested by At the first night, 

(b)(3) NatSecAct 
man started to hit and punch me and threatened to torture my kids if I did not tell him 
where Usama bin Laden was. Then, he transferred me to the next room and then I started 
to hear my kids crying. The same man came back to tell me that I could stop what I'm 
hearing. 'Ibey sciz.cd everything in the house, none of which was related to me because it 
wns not my house. I arrived at this house for the first time the night before, on 28 F cb, at 
9 p.m." 

(b )( 1 )  
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3.  

4. 

u·n1cn, I w as  transferred to Before 
being transferred here, two men inid me down, took my pants off and stuck a suppositoiy 
in me. After Ulllt, 1 felt I was sedated." 
••Met arriving at they cut my clothes off with scissors and I believe U1ey were 
CIA and military.· Then. they got a doctor and checked me out. Then they shaved my 
head nnd mustache Then, they took me to a torture room. The same question was asked: 
' Where is Usama bin Laden?' Every time I said 1 did not know, they tortured me by 
dripping very cold waLer nn my head while I was naked. 'Incn they took me to another 
room tmd hung nie from my hands and poured cold water on me wnile I was hangUlg. 
From lime to time a Doctor came and checked my pulse By the fourth day, I was not fed 
solid food only Ensure. When I rejected to drink the Ensure, thry force-fed me through 
the rectum; then I got diarrhea. There was no bathroom-only a bucket. And every time 
I had to go to the bathroom, they would Latu: me down, let me go, ilnd then hang me back 
up. All of this deprived me of sleep and every time I would fall asicep, the Gumds would 
truow cold water on me. Two Interrogators were female CIA and •alked to me while I 
was naked, and I believe the CIA installed speakers in rny cell where I was hanging and 
they played loud music. The only time the music stopped was when I was interrogated." 

5. "Then they took me to a third country. I suspect it was Before departing for the 
third country, a Doctor gave me n pill which I swnllowcd, which sedated me for the 

Exhibit D-d 
(b )( 1 )  Page 1 of'Z 
(b)(3) NatSecAct 

(b)( 1) 
(b)(3) NatSecAct 

15-L-1645/DOD/221 

I 
_.) 



Case 1:15-cv-09317-AKH   Document 53-11   Filed 10/17/16   Page 73 of 74

(b)( 1 ) 
(b)(3) NatSecAct 

(b)( 1 )  
(b ){3) NatSecAct 

(b )( 1 )  
(b )(3) NatSecAct 

(b  )(1 ) 
(b)(3) NatSecAct 

(tl)( 1 )  
(t1)(3) NatSecAct 

IS//:sc:z# 
ISN Hl024's Written Statement Regarding Alleged Abuse 

Quotes as Taken Verbatim/ram Detainel' by Personal Reprtse1rtatJ11e Ill & linguist During 
Interview wilh Dttai11ee on 21 February 2007 

whole trip. ln this new location, they put me in a location WJderground. The guards were 
wearing bluck hcud to toe, and then three people in black came in, but I could sec their 
faces and the guards were also in the room. The three men tortured me. They wanted to 
know where and when the next operation in the U.S.A. would happen . They used the 
srune method of torture-I wa.<; naked, but they used a hose instead ofa bucket. They 
moved me from time to time to a room where they laid me on a bed, lied me to it with 
belts, covered my face with a towel while naked, and they kept pouring water on the 
towel over my face so l couldn't  breath. Then, when I got hysterical, I started trying to 
break free from the hand cuffs. They would tum a handle to make� the bed stand vertical 
immediately so my feet wouldn't touch tl1e grmmd. This movement made me burp a lot 
10 purge the water I swallowed. They did this three or fuur times and the doctor stopped 
them lO take my pulse, Then, they took me back to the room where I wa.<: hung and they 
laid me down on the floor and hcd my feet and arms to the floor for about 1 5  minutes, 
then they bung me back from my arms from the ceiling. This went on for about a month. 
This left scars on both my wrists." 

6. "Thim I storted talking to them when they realized that I did riot know where UBI. was 
and thal their infonnation W8$ wrong. Then they transferred me t() another room naked. 
They released my hand cuffs but not my feet cuffs. My feet were not freed until about 
two and \fl years later." 

· 

7. "Then on 'September 2003, they uansfertcd me to another country-I believe in 
: ln this country, they kept our clothes on, but our feet shackled. The 

rooms were about four feet wide by nine feet long. The walls were ceramic, there was a 
hook in the ceiling ond two hooks on the floor, and there was a drain iri the floor. Prom 
time to time, I would hear other detainees screaming. And now l believe there was no 
more military people handling me-only CTA. The only time I ever was handled by 
Military people was at and the Military never tortured us --0nly CIA tortured us. 
I stayed at this location until October 2005. Owing this time, I was interrogated daily by 
different people from Washington under threat The threat was: ' If we think you're lying 
to us, you're going back to the torture room. ' Every interrogator that talked to me had 
three muscled rnen dressed in black from head to loc. All this lime, I never once saw the 
sun or daylighl. They intentionally gave us the wrong times for prayer." \. -w., .... �"'I»,· 8.  "On October 2005, they transferred me to a fourth country, I �1cyel!J • C_':.:::.,....tl 
Living conditions improved. There wcre�hooks on the Ooor There was a b�­
room; food was better; it had a gym. But sull we were nevct allowed 10 see the sun." 

9. "On March 2006, they lransfcrrcd me ;_I hclieve that was the 
country. Here in the gym, there was an opcnin� in the roof so this was the first time l 
could see the sun since March 2003. Again, here the food was better, a.nd we got a man 
on the floor to sleep on." (b)(1 ) 10 .  "On 5 September 2006, I was transferred here [to GTMO, Cuba]." 
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TOP SECRET/ 'IN Of ORN 

ISN 22 - Mohammed Nazir bin Lep issues in the 
evidence for Combatant Status Review Tribunal 

19 Mar 2007 by PR 3 

Mr President and members of the board. Upon review of the documents, I identify the 
following items. 

I .  -(+S- lNf) Exhibit R- 1 0  is used to support paragraph i of the unclassified 

(b)(3) NatSecAct 

swnmary. According to Exhibit R-2 Gunawan went to "military training" in June 
or July 2000, and Juno 2001 at Camp Al Faruq, Afghanistan that included 
"training in explosives". Exhibit R· l 0 states that Gunawan first met "Bashir" in 
June 200 I in Qandahar, A fghanistan. It also states that Gunawan lived with 
Bashir for the "duration of the basic explosive training course." However, 
Gunawan had basic explosive training in June or July 2000 not Ju11e 2001 . 

(b )( 1 ) 

2. (TS INF) Masran and Bashir were roommates in November 200 I .  
According to Exhibit R·8, Masran was not identified a.-; a leader of a suicide team 
until July or August 2002. There is no indication thut he contac.:.ted the other 
identified members of the team. 

3. fSINF7- Exhibit R· 7 mentions an al Q-..iida i.'llieidc plan for late 200 I to attack the 
tallest building in California without identifying the Detainee as part of this plan 
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